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Časopis Puls tvoříte s námi. Aby byl výsledek co možná nejlepší, shrnujeme podmínky uveřejnění: článek, 
příspěvek, téma, posílejte ve standardních textových editorech a nezapomeňte uvést nadpis. Příspěvky pdf 
s fotografiemi v doporučeném rozlišení. Fotografie: velikost pohlednice/A6: 1 MB (1 280 x 960), ½ stránky/A5: 
2 MB (1 600 x 1 200), A4: 3 MB (2 048 x 1 536 – 1 920 x 2 560). Rozsah: poděkování, životní jubilea, narození 
dítěte, výročí, oznámení – 50 slov; článek – 100 slov, příspěvek na téma – 150/300 slov. Inzerce a plakáty musí 
být v tiskové kvalitě. TEXT: ZASÍLEJTE V BĚŽNÝCH TEXTOVÝCH EDITORECH BEZ VLOŽENÝCH FOTOGRAFIÍ!
FOTOGRAFIE: (NESOUCÍ NÁZEV ČLÁNKU, POPŘ. JINÝ POPISEK) POSÍLEJTE V PŘÍLOZE MAILU.
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O B S A H

Editorial… osmičkový
Nemohu a nechci skrývat obdiv před milými osmáky a deváťáky ze ZŠ Lánov, kteří 
dorazili na dopolední projektový den věnovaný nejen Janu Palachovi u nás na Střel‑
nici. Bylo mi jasné, že události roku 1968 jsou pro dnešní teenagery strašně vzdálené. 
Vzpomínám na sebe a  druhou světovou… pravěk, filmová kulisa, ale nic osobního 
pro mladého kluka v osmičce. A když si člověk uvědomí, že rok 1968 nelze pochopit 
bez roku 1948, a ten bez roku 1947 a 1939 a 1938 a 1918… stál jsem před úkolem, který 
se mi zdál víc a víc obří. Žáci dorazili, paní učitelky nám je předaly a tak jsme začali.  
Povídání, práce ve skupinkách, úvahy, diskuse, trochu historický kvíz a poté vlastní 
film Jan Palach režiséra Roberta Sedláčka. Žáci byli jak v debatách, spolupráci i vlast‑
ním sledování filmu velmi živé a čilé publikum. Někteří dokonce svými znalostmi pře‑
číslili i moderátora dopoledne (tedy mě!). Velký dík dámám pedagožkám za odvahu 
přistoupit na takto nelehké téma a za celkovou spolupráci. Mladým lidem, se kterými 
jsem strávil dopoledne, přeji život bez fízlování a tajných agentů, cenzury, šikany úřa‑
dů, buzerace (soudruhů), drátů na hranicích, absurdních zákazů, ran obuškem a vojá‑
ků nepřátelských armád v ulicích.
Demokracie je každodenní úkol, na jeho splnění se ale musí vstát!
PS: 17. 11. 1989 ve 22.15 na mě a další tři vlasaté kamarády poslala VB na cestičce od 
nádraží Rabštejn mezi poli dva rozzuřené vlčáky… Dobře cvičené… čekal jsem, že je 
konec. Nebyl. Pískli na ně.

Vladimír Jindra,
ředitel Kulturního domu Střelnice

JAK ČÍST SPRÁVNĚ PULS
Časopis Puls vychází od roku 1990 a za tu dobu si vydobyl pozici jednoho z hlavních 
informačních zdrojů. Měsíčně v něm nacházíte informace, které mají vliv na váš ka‑
ždodenní život – ať už v rovině úřední, a nebo v kategoriích vám nejbližších… tedy 
škola, děti, teenageři, sport, senioři, vzdělávání a kurzy, kulturní akce, inzerce – infor‑
mace, KRNAP a názory občanů. V Pulsu samozřejmě rády inzerují místní i vzdálenější 
firmy. To vše dělá z Pulsu časopis, o který je zájem a to nás velice těší.
Je zdarma – v historii byl jen tištěný a stál různě, později byl zdarma jen v elektronic‑
ké podobě, tištěná podoba se dále prodávala. No a tento nevyvážený stav byl dlou‑
hodobě neudržitelný – lidé v produktivním věku, v práci u počítače, v telefonu, znalí 
technologií četli Puls (tedy informace o svém městě a dění v něm) zdarma, naopak 
senioři, tedy ti, kteří novým technologiím příliš neholdují a mají výrazně nižší příjmy 
si ty samé informace museli kupovat.
Puls je distribuován vždy z kraje měsíce a to na těchto místech (kde pochopitelně 
může dojít): Čtyři domky, Knihkupectví K+T, trafika pasáž, trafika Růžičková, trafika 
pod Komerční bankou, prodejna a trafika u Gymnázia, pošta 6 pod Liščákem, benzina 
Kontakt, autobusové nádraží, Lánov potraviny 2x, Harta potraviny aj…
Dále jsou Pulsy rozváženy do Domova pro seniory, Městského klubu seniorů, Domu 
s  pečovatelskou službou, do ZŠ Školní, Správy Krnap a  Krkonošského muzeua, na 
zámek a čten může být samozřejmě v knihovně. Největším distribučním místem jsou 
RTIC a kancelář KD Střelnice. Celkem je tak mezi občany rozvezeno bezmála 2000 ks 
výtisků.
Pokud by kdokoli měl návrh na místo s větší kumulací lidí, rádi ho zařadíme do na‑
šeho plánu míst.
Děkujeme všem přispěvatelům a inzerentům, děkujeme těm, kteří se na prodejnách 
o Puls starají a vám všem, že jej máte za svůj!

Za redakční radu, 
Bc. Vladimír Jindra,

ředitel Kulturního domu Střelnice.

O 
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Vzkaz ZVONU: 
buďme konstruktivní 
a spolupracujme
Sdružení nezávislých kandidátů Zvon, kte-
ré v komunálních volbách získalo většinu, 
oslovilo Volbu pro město. Přirozeně po-
kračují ve spolupráci. K tomu Jan Sobotka 
doplnil: „Za Zvon mohu konstatovat, že jsme 
rádi oslovili členy Volby pro město a pokra
čujeme v tradiční sestavě. Stejní jsou radní 
i místostarostové. Všichni z nich chtěli i na
dále pokračovat v práci a plnit úkoly tak, jak 
činili doposud.

Členové Vrchlabí do toho! měli po volbách 
zřejmě větší očekávání a ambice. Předem avi
zovali nominaci na pozici místostarosty a čle
na rady. Jsem velice rád, že se chtějí zapojit, 
ale chci k tomu vysvětlit následující. Díky hla
sům voličů a  následnému rozhodnutí o  od
stoupení MUDr. Jany Michlové se stal členem 
městského zastupitelstva pan Lukáš Teplý. 
Cílem Zvonu je spolupracovat se všemi, proto 
jsme nabídli členům Vrchlabí do toho! prostor 
prostřednictvím pozic předsedů výborů. Před
sedou Kontrolního výboru je Mgr. Martin Bar
toš, předsedou výboru pro Životní prostředí 
je Bc. Leoš Zvoníček a předsedou výboru pro 
Vzdělávání a inovace je Lukáš Teplý.

Neuzavíráme písemné koaliční smlouvy, 
ani jsme dosud nikdy žádnou neměli. Pro mě 
lidsky je důležitější čestné slovo než písemná 
dohoda. Členy Vrchlabí do toho! jsme vyzvali, 
aby se spolupodíleli na tvorbě Programo
vého prohlášení městského zastupitelstva, 
kde budeme hledat společné průniky napříč 
volebními programy tak, abychom se ve fi
nále v Programovém prohlášení všichni na
šli. Věřím, že listopadové ustavující zasedání 
MZ a další následné kroky naplní představy 
o spolupráci nás všech,“ uzavřel Jan Sobotka.

 
D. Palátková

Přání
Čas letí,  

Vánoce jsou  
před námi

Vážení a milí spoluobčané,
přestože nás i  v  půli listopadu, před re‑
dakční uzávěrkou prosincového vydání Pul‑
su, zastihlo letos už několikáté babí léto, 
odvážím se přát nám všem, aby i  ty letoš‑
ní Vánoce byly bílé a mohli jsme sportovat 
na sněhu. Vzhledem k  nezpochybnitelným 
klimatickým změnám a  o  několik setinek 

stupně Celsia vyšší průměrné roční teplo‑
tě v  Krkonoších, je dost možné, že nako‑
nec konečně přijdou toužebně očekávané 
dešťové srážky. Ať už bude jakékoliv počasí, 
přeji vám všem pokojné Vánoce i  šťastný 
vstup do nového roku.

Vždy si přejeme především dobré zdraví. 
Tak to je a  tak to má být. Přejeme si, aby‑
chom se měli dobře. Mluvme o  tom, že se 
vesměs opravdu dobře máme. Většina lidí, 
kteří chtějí pracovat, práci jako zdroj obživy 
má.

A  co víc si, kromě spokojené rodiny 
a dobrých přátel, ještě přát? Tak například, 

vraťme se k tradicím. K činnostem, které vy‑
konávali naši předkové, kteří dobře věděli, 
proč tak konají. Zklidněme se v čase vánoč‑
ním, odložme pracovní mobily a  počítače, 
buďme s  rodinami, zajděme na návštěvu, 
povídejme s přáteli, navštivme koncert, za‑
zpívejme koledy. Za sebe doporučuji, vrať‑
me se ke knize.

A tak vám přeji šťastné prožití svátků vá‑
nočních a třeba s dobrou knihou.

Jan Sobotka,
starosta

Úvaha
Je mi dobře, když otevřu 
vhodnou knihu
Najděme čas a  vraťme se ke knize. Když 
máme během běžného roku mnoho úkolů, 
které musíme řešit, nadcházející období by 
mohlo být časem zklidnění. To má v našem 
hektickém životě jistě blahodárný vliv. Když 
je člověk sám s knihou, ledasco si musí z je‑

jího obsahu utřídit, představit, promyslet 
souvislosti. Já mám velice rád takové chvil‑
ky. Čtením si doplňuji své vlastní mezery ve 
vzdělání. Čtu především romány psané na 
základě historických fakt. Zajímají mě sou‑
vislosti, co a jak bylo a proč to tak bylo. Čtu 
populárně naučné knihy, které prostřednic‑
tvím příběhů popisují fakta, která nějakým 
způsobem vyúsťují do současnosti, kdy se 
tu setkáváme s někdejší kulturou, politikou, 
architekturou, liturgií, zvyklostmi, souvis‑

lostmi. Doplňuji si poznatky z  míst, která 
jsem navštívil. Spojení literatury s vlastním 
poznáváním mě fascinuje. Mým hlavním 
předčitatelem je také moje maminka. Máme 
podobný vkus, ještě nikdy se v doporučení 
knihy pro mě nespletla.

Přeji i vám, abyste vždy zvolili vhodnou 
knihu pro sebe i pro vaše nejbližší.

Jan Sobotka, 
starosta

VÝPIS Z USNESENÍ 
USTAVUJÍCÍHO ZASEDÁNÍ 
ZASTUPITELSTVA MĚSTA  
DNE 31. ŘÍJNA 2018
Zastupitelstvo města stanovilo:

• počet členů rady města na 7
• počet místostarostů města na 2
•  funkce, pro které budou členové 

zastupitelstva města uvolněni:  
starosta a oba místostarostové.

 
Zastupitelstvo města zvolilo:

•  Ing. Jana Sobotku (ZVON)  
starostou města

•  Alfreda Plašila (Volba pro město) 
místostarostou města

•  PhDr. Michala Vávru (ZVON) 
místostarostou města

•  Milana Dejmka (Volba pro město) 
členem rady města

•  Ing. Luboše Dlabolu (ZVON) 
členem rady města

•  JUDr. Milenu Duškovou  
(Volba pro město) členem rady města

•  Ing. Bedřicha Hanouska (ZVON) 
členem rady města 

Zastupitelstvo města zřídilo tyto výbory 
zastupitelstva města:

• finanční výbor
• kontrolní výbor
• výbor pro vzdělávání a inovace.
• výbor pro životní prostředí
 

Zastupitelstvo města zvolilo:
•  Ing. Miloslava Švestku (ZVON) 

předsedou finančního výboru.
•  Mgr. Martina Bartoše (VRCHLABÍ DO 

TOHO!) předsedou kontrolního výboru.
•  Bc. Leoše Zvoníčka (VRCHLABÍ 

DO TOHO!) předsedou výboru 
pro životní prostředí.

•  Lukáše Teplého (VRCHLABÍ DO TOHO!) 
předsedou výboru pro vzdělávání 
a inovace

Zastupitelstvo města stanovilo odměnu 
neuvolněným členům zastupitelstva města 
za výkon funkce za kalendářní měsíc 
v následujících částkách:

• člen rady města 6 000 Kč
• člen zastupitelstva města 1 000 Kč

D. Palátková

http://www.muvrchlabi.cz/puls
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LÍPA K 100. VÝROČÍ 
REPUBLIKY
Stromy zasazené na území České 
republiky symbolizují vznik Česko‑
slovenské republiky. Byly sázeny 
v letech 1918 a 1919, ale i v pozdější 
době (1928, 1945, 1968) vždy, když 
si lidé chtěli připomenout význam 
svobody a demokracie. I město 
Vrchlabí se ve čtvrtek 25. října 2018 
připojilo k celorepublikové akci 

„Strom svobody“.

Lípu srdčitou (Tilia cordata Var. Winter 
Orange) ke stému výročí vzniku Českoslo‑
venska zasadili společně ve vrchlabském 
zámeckém parku 25.  října ředitel Správy 
KRNAP Robin Böhnisch, vrchlabský staros‑
ta a  senátor Jan Sobotka a  ředitel Národ‑
ního památkového ústavu v  Jaroměři  – Jo‑
sefově Jiří Balský, spolu s  několika desít‑
kami Vrchlabáků a s čestnou stráží skautů 
z vrchlabského 3. oddílu Sv. Vavřince. Tóny 
české státní hymny událost zakončil jeden 
z trubačů Správy KRNAP Jaroslav Rejdák.

Touto lípou svobody se připojujeme 
k řetězu stovek Stromů svobody (www.stro‑
mysvobody.cz) vysazovaných letos po celé 
naší zemi. I v Krkonoších už má tento řetěz 
několik článků: ve Vrchlabí na Liščím kop‑
ci a  v  Podhůří, pokud je nám známo také 
v  Jilemnici, Špindlerově Mlýně či Svobodě 
nad Úpou.

„Mám radost, že k tomuto výročí sázíme 
stromy. Stromy přežívají režimy i  období 
nesvobody. Ke svobodě patří odpovědnost. 
Přeji nám i  této lípě, abychom se svobo‑
dy nebáli a aby naše lípa i svoboda rostly 
mnoho dalších desetiletí,“ řekl Robin Böh‑
nisch.“

Jakub Kašpar

K tomu Jan Sobotka doplnil: „V úvodu si 
pohraji se slovní hříčkou, kterou jsem pou-
žil při svátečním aktu sázení: Jsem rád, že 
ve svobodné době sázíme svobodně strom 
svobody.
Velmi nerad bych se dočkal dne, kdy bude-
me vzpomínat  – to  bylo tenkrát, když byla 
ještě svoboda…
Musím přiznat, že jako kluk jsem v minulém 
režimu  necítil nesvobodu.  Jenom  jsem vní-
mal, že je něco v  nepořádku. Když si však 
uvědomím, že za kritické slovo jste ztratili 
zaměstnání, děti se nedostaly do školy, rodi-
ny nemohly vycestovat na dovolenou a per-
zekuce mohla nastat kdykoliv jste se něčím 
znelíbili a tudíž jste si museli dávat bedlivý 
pozor na to, co říkáte, nebylo to nic pěkného. 
Nesvobodu jsem sice necítil, ale tu hloubku 
svobody si nyní uvědomuji naplno.
Pravdou je, že v minulé době nebyl život ide-
ální, ale byl relativně jednodušší. Vědě-
li jsme, co máme a nemáme, resp. co může-
me a nemůžeme dělat. Ve svobodné době je 
to těžší. Musíme se sami rozhodovat, sami 
si vybírat, sami se starat… Žijeme v tom, že 
si každý může dělat cokoliv, a  ne všem se 
to samozřejmě líbí a  je příjemné. V  tom je 
doba složitá.

Touha člověka po svobodě je velmi silná 
a  každý máme o  svobodě jinou představu. 
Pro mě je základním principem to, že mě 
za můj názor nemohou zavřít. Že sednu za 
volant do svého auta a  vyjedu za hranice 
kam chci, za nosem. Přesto jsme ale  všich-
ni součástí nějaké společnosti, která vytváří 
základní pravidla a  ta musíme akceptovat. 
Svobodu potřebujeme, ale musíme se s  ní 
naučit nakládat. Neuvědomujeme si, že se 
může lehce něco pokazit a  ztratit. Až když 
něco ztratíme, bohužel často až pozdě, si 
uvědomíme, co bylo drahocenné. A tak přeji 
naší republice i  nám všem, nakládejme se 
svobodou obezřetně a pečujme o ni.“

D. Palátková

Foto: Kamila Antošová / Správa KRNAP

PRÁCE SLUŽBY 
SOCIÁLNÍ 
REHABILITACE

Posláním služby Sociální rehabilitace Vrch‑
labí je pomáhat zmírnit dopady nepříznivé so‑
ciální situace u lidí, kteří vedou rizikový způsob 
života nebo jsou tímto životem ohroženi a sami 
již nemají schopnosti, aby tuto situaci napravili.

Našim cílem je pečlivě zvážený a zaměřený 
přístup, který staví na hlubokém porozumění 
člověku, tomu, co je pro něj důležité a jaké má 
možnosti. Vždy je dbáno na to, aby byly člověku 
poskytnuty prostor a  možnosti co nejvíce řídit 
svůj život, aby si mohl sám rozhodnout, jakým 
způsobem chce žít a  umožnit mu získat schop‑
nosti, zdroje a kompetence k takovému životu.

Pomáháme s hospodařením s financemi – se 
sestavováním finančního plánu, splátkového ka‑
lendáře, radíme, jak postupovat při oddlužení.

Poskytujeme také aktivní pomoc při hledání 
ubytování – nabízíme možnost ubytování v soci‑
álních bytech města Vrchlabí po dobu půl roku 
a současně pomoc při hledání vhodného a stá‑
lého ubytování. Nabízíme podporu při plánování 
volného času a režimu dne. Podporujeme při hle-
dání zaměstnání a v zaměstnání – pomáháme se 
sepisováním životopisů, přípravou na pracovní 
pohovor, najít zaměstnání, nacvičit si cestu do 
práce nebo vyřídit různé formality spojené 
s prací. Nabízíme také podporu při samostatném 
pohybu – pomáháme zorientovat se ve Vrchlabí, 
obnovit si návyky, doprovázíme do zaměstnání, 
na nákupy, k lékaři, na úřady, k soudům apod.

Pro klienty sociální rehabilitace jsou pořá‑
dána společenská setkání, kde jsou přítomni 
i klienti, kteří již službu nevyužívají. Zde se nám 
osvědčilo předávání zkušeností a  podpora při 
dalším rozhodování.

Za tým Služby sociální rehabilitace 
Mgr. Eva Kamenohorská

Dopravní společnost 
Kalenský-Trans, s.r.o

přijme na částečný úvazek

ŘIDIČE 
vnitro dopravy

Nástup: únor 2019

POŽADUJEME:

  řidičský průkaz sk. C,
  profesní průkaz
     kartu do digitálního  

tachografu
  praxi
  spolehlivost

Kontakt: 775 321 002

http://www.stromysvobody.cz
http://www.stromysvobody.cz
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100. výročí založení naší republiky jsme si na gymnáziu připo‑
mněli se studenty nejen v hodinách historie, ale i přednáškou 
PaedDr. Karla Řeháka ze Společnosti bratří Čapků v  Malých 
Svatoňovicích. Akce se konala 23. října 2018 a byla určena pře‑
devším žákům vyšších ročníků. Přednášející se věnoval i dal‑
ším významným osmičkám v našich dějinách a na závěr připo‑
mněl i události v našem regionu.

Mgr. Mirka Trojanová

Neváhejte a navštivte Regi‑
onální turistické informač‑
ní centrum Krkonoše v  bu‑
dově radnice, které vy  dalo 
spolu s  Městem Vrchlabí 
nástěnný kalendář na rok 
2019 s  jedinečnými kres‑
bami trutnovského malíře 
p. Miloše Trýzny. Kalendář, 
který obsahuje 20 kreseb 
s  popisem v  českém a  an‑
glickém jazyce, si můžete 
zakoupit právě tam.

RTIC Krkonoše

KALENDÁŘ  
MĚSTA VRCHLABÍ 2019
Ještě jste nestihli zakoupit kalendář  
na nadcházející rok? 

UPOZORNĚNÍ PRO ŽADATELE O GRANT
GRANTOVÝ PROGRAM MĚSTA 
VRCHLABÍ NA ROK 2019
Rada města Vrchlabí dne 26.  září  2018 
schválila Grantový program na rok 2019. 
Z grantového programu se poskytují dary 
nebo příspěvky na projekty v  následují‑
cích oblastech:

· sport · kultura · volnočasové aktivity
Činnosti, které nebudou v  rámci progra‑
mu podporovány, jsou například  stipen‑

dia, provoz klubů a  sdružení, pořádání 
plesů, zájezdy do divadel a  na koncerty, 
aktivity politicky orientované, provoz 
táborů (včetně příměstských), vybavení 
škol a  sportovišť  apod.  Maximální výše 
příspěvku na jednotlivý projekt činí 
15 000 Kč.

Formulář žádosti je možné obdržet v po‑
datelně nebo na odboru školství a kultury 
Městského úřadu Vrchlabí a na webových 
stránkách města Vrchlabí.

Uzávěrka žádostí pro rok 2019 
je do 31. prosince 2018.
Úplné znění grantového programu, včet‑
ně vzoru žádosti, naleznete od 1.  lis to ‑
padu 2018 na webových stránkách a úřední 
desce města Vrchlabí (www.muvrchlabi.cz).
Pro projekty je v  grantovém programu 
města určeno celkem 230 000 Kč.

Zpracovali: Renata Albrechtová,  
Odbor školství a kultury MěÚ

Michal Vávra, místostarosta města

Sociální okénko 
města Vrchlabí
 
Vážené a vážení,

po nekonečném horkém létě k nám zaví‑
talo chladné zimní počasí. To je předzvěstí 
sváteční nálady, kterou přinášejí Vánoce, 
ale také mrazivých dlouhých nocí, se který‑
mi se musí vypořádat ti, kdo  nemají stálé 
bydlení. Město Vrchlabí proto již druhým 
rokem otevřelo možnost přenocování pro 

lidi bez přístřeší a v situaci hmotné nouze 
v  zázemí služby Sociální rehabilitace Vrch‑
labí na adrese Lánovská 602. Prostor je ote‑
vřen denně od 19:00 do 7:00 hodin a to do 
30.  4.  2019. Nocleh je poskytován za moti‑
vační poplatek při dodržení vnitřních pra‑
videl služby. Lidé v nouzi zde mohou využít 
i  dalších návazných služeb, které Sociální 
rehabilitace Vrchlabí poskytuje. Pokud bys‑
te chtěli podpořit činnost služby, darujte 
vyřazené, zejména pánské, oblečení či obuv 
v dobrém stavu do sociálního šatníku nebo 
trvanlivé potraviny všeho druhu.

Novinkou, o  kterou se s  vámi chceme 
podělit, je vznik Svépomocné skupiny pro 
rodiče a blízké pečující o dítě s postižením. 
Svépomocná skupina, jejíž první setkání 

proběhne 17.  12.  2018 v  17:00  hodin, bude 
sloužit jako prostor pro sdílení zkušeností 
a  čerpání informací spojených s  výchovou 
a péčí o dítě s postižením jakéhokoliv věku. 
V  případě zájmu o  bližší informace kon‑
taktujte Odbor sociální a  zdravotní města 
Vrchlabí.

Závěrem bych ráda připomněla, že má‑
te‑li dotaz, stížnost, nápad či chcete‑li vy‑
jádřit podporu a poděkování své oblíbené 
sociální službě, neváhejte využít Diskusní 
platformu sociálních služeb dostupnou na 
webových stránkách města.

Za odbor sociální a  zdravotní města 
Vrchlabí vám přeji šťastné Vánoce a veselý 
nadcházející rok 2019.

Mgr. Hana Plzáková

http://www.muvrchlabi.cz/puls
http://www.muvrchlabi.cz
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VZPOMÍNKOVÝ 
HAPPENING  
DEN VÁLEČNÝCH 
VETERÁNŮ – 100 let  
od konce 1. světové války
Studenti gymnázia si společně se svými vy‑
učujícími v  pátek 9.  listopadu připomněli 
Den válečných veteránů a  zároveň sto let 
od ukončení 1. světové války. Vzpomínko‑
vý happening se konal formou krátké při‑
pomínky válečných událostí a  obětí válek, 
kterou přednesla Mgr.  Mirka Trojanová, 
a  hudebním vystoupením studentů pod 
taktovkou Mgr.  Jaroslavy Nývltové. Všichni 
přítomní si společně zazpívali píseň „ Řekni, 
kde ty kytky jsou“ a obdrželi symbol vlčího 
máku, který vyrobili studenti třetího roční‑
ku nižšího a vyššího gymnázia.

Mgr. Mirka Trojanová

Tvořivé učení v přírodě 
přírodou v Hartě
Může žáky bavit učení? Může jim přinášet 
radost a  podněcovat je k  aktivitě? Je mož‑
né zapojit do aktivní práce jak děti nadané, 
tak i  děti se speciálními potřebami učení? 
Z vlastní zkušenosti již můžeme potvrdit, že 
to možné je. A to právě díky činnostnímu vy‑
učování v přírodě, které jsme si v naší škole 
vyzkoušeli sami na sobě.

Páteční podzimní počasí přímo lákalo 
ven, tak proč nevyužít krásné okolí naší ško‑
ly k učení v přírodě? Vždyť je vědecky doká‑
záno, že co se naučíme skrze zážitky venku, 
se  v  mozku ukládá hlouběji  a  snadněji se 
vybavuje. Kontakt s  přírodou také výrazně 
zlepšuje pozornost a soustředění. Žák není 
v  přírodě pouhým pasivním příjemcem in‑
formací, ale průběžně projevuje vlastní ini‑
ciativu – pracuje, přemýšlí, hovoří a tvoří.

V  tento den po první vyučovací hodině 

vyrazili žáci všech tříd společně se svými 
učitelkami do okolních luk a lesů. Každá tří‑
da plnila předem připravené úkoly (připra‑
vené pracovní listy, samostatná i skupinová 
práce), s využitím tvůrčí fantazie, přírodních 
podmínek a možností tohoto prostředí.

Mladší žáci spojili vyučování se stavbou 
prostorových objektů z přírodních materiálů, 
žáci 4. a 5. ročníku si v praxi vyzkoušeli hle‑
dání osy souměrnosti v  přírodninách. Úkol 
to nebyl jednoduchý – najít přírodniny, tvary, 
předměty a určit u nich, zda jsou osově sou‑
měrné nebo ne, není jen tak. K tomu žákům 

dopomohla jednoduchá pomůcka vyrobená 
přímo na místě z přírodnin – klacíky, větvičky 
a donesený karton. Poté už bylo jednoduché 
určit co je a není osově souměrné.

Další úkoly byly spojené s orientací v te‑
rénu nejen s  pomocí kompasu, ale i  bez 
něho – včelí úly, mraveniště, lišejníky, apod. 
Podzimní listí také přímo vybízelo k přiřazo‑
vání k jednotlivým stromům a k jejich určo‑
vání, zabarvení pak k vytvoření barevné šká‑
ly typické pro podzimní období. A  že není 
modrá barva typickou podzimní? Tak to už 
víme nyní všichni.

Učení  venku bylo názorné, třírozměrné, 
pestré. Přineslo mnoho nových podnětů ne‑
jen pro naše smysly, ale i pro naše myšlení. 
Získané informace a  poznatky jsme si ná‑
sledně ve třídách utřídili a využili i v dalších 
hodinách.

Učení touto formou bavilo všechny, 
a proto si je v podobné formě rádi zopaku‑
jeme na jaře.

Kolektiv ZŠ Horská, Harta

Jak je již známou tradicí, uspořádali ducho‑
vé ze ZŠ nám. Míru velkou večerní slavnost. 
Dne 1.  11. přišlo skoro 400 strašidýlek, ča‑
rodějnic, čarodějů, kostlivců a  jiných neži‑
vých bytostí oslavit jejich svátek. Jen mocné 

příšerky dokázaly vyluštit celou tajenku tím, 
že splnily krok za krokem všechny úkoly 
různých obtížností, potřebovaly při tom 
všelijaké dovednosti a  znalosti z  mnoha 
disciplín. Odměněni za svou odvahu a um 
byli všichni zúčastnění krásným počasím, 
drobným dárkem a nějakou dobrotou.

Děkujeme za účast a těšíme se na příští 
slavnost!

Duchové ZŠ nám. Míru

VYLIŽ TALÍŘ!
Trochu odvážný název programu, který má 
ještě více motivovat žáky naší školy k odbě‑
rům a úspěšným zdoláním zdravých obědů. 
Každý týden vybíráme 1–2 obědy, které spl‑
ňují kritéria moderního, zdravého a  vyváže‑
ného jídla. Soutěžící žáci při odchodu k od‑
kládacímu okénku nahlásí svůj soutěžní oběd 
a ukáží čistý ‑ vyjedený (nikoliv vylízaný) talíř. 
Za takto odebrané a snědené zdravé pokrmy 
získávají žáci body, které se budou čtvrtlet‑
ně vyhodnocovat. Nejzdravější jedlíci budou 
oceněni, třeba lístky do kina apod. Tento 
program volně navazuje na projekt Skutečně 
zdravá škola, v němž jsme získali bronzový 
certifikát. Vzájemné postřehy, náměty a no‑
vinky z oblasti stravování pravidelně vyhod‑
nocujeme na setkáních stravovací komise, 
kterou tvoří zástupci školní jídelny, učitelů 
a  pan ředitel. Zdravé jídlo, pohyb a  zdravá 
mysl tvoří spokojenou osobnost žáka i učite‑
le. Více informací na webu naší školy, v sekci 
jídelna: http://www.zsskolnivr.cz

Dušan Vodnárek, ZŠ Školní Vrchlabí

http://www.zsskolnivr.cz
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Základní škola speciální 
a praktická škola Diakonie 
ČCE Vrchlabí informuje…

Vánoční a novoroční rozjímání
Po velmi teplém a suchém podzimu přichá‑
zí poslední měsíc roku 2018 a  s  ním i  nej‑
oslavovanější svátky. Je to čas, kdy lidé 
jsou k  sobě blíž. Slavení Vánoc je spojeno 
s  množstvím zvyků magické povahy: kole‑
dy, zdobení stromků, věštění, obdarovávání 

dárky, štědrovečerní kapr. Ale i Vánoce mají 
stinné stránky, jako je přejídání se a s  tím 
spojené nabírání tělesné hmotnosti, sezení 
u  počítačů a  televizorů navzdory každoroč‑
ním novoročním předsevzetím.

Školní akce v říjnu a listopadu:
•  mobilní „Planetárium Morava“ vzdělávací 

a zábavný program ušitý přímo na potřeby 
našich žáků

•  praktická třída navštívila ZOO Praha
•  celá škola využila možnosti navštěvovat do‑

pravní hřiště na Liščím kopci jako součásti 
dopravní výchovy

•  přednáška v centru Krtek na téma netopýři

Na prosinec připravujeme:
•  návštěva Mikuláše, čertů a andělů – ve spo‑

lupráci se studenty gymnázia ve Vrchlabí
•  vánoční vystoupení plné koled a  přání 

v domě s pečovatelskou službou, adventní 
koncert v kapli ČCE

•  tradiční vánoční dílny pro děti z  Vrchlabí 
a okolí

Všem čtenářům Pulsu přeji za celý kolektiv 
naší školy příjemné prožití svátků a po celý 
rok 2019 hodně zdraví, rodinné a společen‑
ské pohody. Těšíme se na další spolupráci.

Mgr. Zdeněk Mikolášek

Sto let republiky 
na „Liščáku“
Stoleté výročí republiky je událost, která je 
zaslouženě v  poslední době centrem po‑
zornosti. Na Základní škole Školní jí bylo 
věnováno čtvrteční odpoledne 25.  října. 
Žákovský parlament na tento den připravil 
pro děti vědomostní kvíz o ceny s názvem 

„Máme rádi Česko“.
Vestibul se prozářil pestrou výzdobou 

z  krepového papíru, balónky v  barvách 
trikolory a  vyrobenými papírovými vlajka‑
mi. Skleněné vitríny zdobily portréty všech 
našich prezidentů a z reprobeden se linuly 
tóny klasických českých hitů. Příchozí žáci 

si lámali hlavy nad vyvěšenými archy s tex‑
tovou a obrázkovou nápovědou. Ti nejmlad‑
ší zase soustředěně plnili různorodé úkoly 
na pohádkových stanovištích. Cílem všech 
přítomných řešitelů bylo dopracovat se 
k tajence, správně vyplněný soutěžní list do 
určeného časového limitu odevzdat a  vy‑
brat si za něj u cíle drobnou odměnu.

Společně s  rodiči si pak žáci mohli vy‑
chutnat doprovodný program  – žákovská 
vystoupení, kterými je zábavně provedla 
dvojice moderátorů z  řad žáků. Zpívalo se, 
recitovalo, a  na závěr proběhlo losování. 
Náhodně vylosovaní řešitelé si tak odnesli 
kromě jiného krásné ceny v  podobě des‑
kových her o  Česku nebo puzzle s  mapou 
České republiky. S  přítomnými se moderá‑

toři s nadsázkou rozloučili příhodným „Na 
shledanou zase za sto let!“, což v dozvucích 
závěrečně zpívané hymny vyvolalo příjem‑
né nostalgické pozastavení.

Aneta Krajňáková, ZŠ ŠkolnÍ

Situace na SOŠ a SOU 
ve Vrchlabí
Milí čtenáři,
po městě Vrchlabí i v blízkém okolí se šíří 
různé informace o situaci na SOŠ a SOU.  
Někteří z Vás máte děti v 9. třídách 
a hlavně Vás tedy zajímá, jak to s naší 
školou vypadá. Tak jsme se rozhodli 
danou situaci objasnit.

V  minulém školním roce se řešilo spojo‑
vání škol, což postihlo i  nás. Škola však 
funguje stále dál, jen pod jiným názvem 
a  vedením. Pro upřesnění: SOŠ a  SOU 
ve Vrchlabí byla sloučena s  ISŠ v  Nové 
Pace. Vznikla jedna škola – Střední ško-
la strojírenská a  elektrotechnická (SŠSE  

– www.sssenp.cz), která má dvě pracoviště, 

a  to ve Vrchlabí a  v  Nové Pace. Ředitelem 
nové školy je pan Mgr. Zbyněk Hruška. Škola 
ve Vrchlabí je a bude hlavně zaměřená na 
strojírenství, obor v dnešní době ve firmách 
velmi žádaný.

Nadále se u nás vyučují obory MECHANIK 
LANOVKÁŘ a MECHANIK STROJŮ A ZAŘÍZENÍ. 
Jedná se o  čtyřleté studijní obory s  matu‑
ritou. Mnohaletou tradicí ve Vrchlabí jsou 
technicky zaměřené učební obory ZÁMEČ-
NÍK a KAROSÁŘ (AUTOKLEMPÍŘ), které jsou 
tříleté a  ukončené výučním listem. Šikovní 
žáci mohou po ukončení učiliště přestou‑
pit na střední školu a  pokračovat směrem 
k  maturitě. V  každé třídě máme takových 
studentů několik.

Škola již nenabízí služební obory kuchař, 
číšník, prodavač, ale žáci, kteří na tyto obo‑
ry nastoupili, je také ve Vrchlabí dokončí. Je 

škoda, že jsou žáci základních škol ve Vrch‑
labí a v okolí o tyto obory ochuzeni, hlavně 
dívky se slabším prospěchem, ale škola se 
vydala jinou cestou.

Další možností pro všechny, kdo získa‑
jí výuční list nebo maturitní vysvědčení, je 
nastoupit do jednoletých učebních obo‑
rů ELEKTRIKÁŘ SLABOPROUD či SILNO-
PROUD,  NÁSTROJAŘ nebo OBRÁBĚČ KOVŮ 
v Nové Pace. V minulých letech úspěšně ab‑
solvovaly tyto obory i dívky.

Pokud byste chtěli novou školu s  dlou‑
holetou tradicí navštívit, tak Dny otevřených 
dveří se konají

– ve Vrchlabí 11. 1. 2019 od 8 do 16 hodin
– v Nové Pace 7. 1. 2019 od 8 do 16 hodin

Přijďte se k nám podívat. Těšíme se na Vás. 
Za kolektiv pedagogů 

Mgr. Iva Jindrová

http://www.muvrchlabi.cz/puls
http://www.sssenp.cz
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Příklad inspirativní praxe 
v městečku pod horami
Česká školní inspekce jako národní autorita 
v  oblasti hodnocení a  kontroly podmínek, 
průběhu a  výsledků vzdělávání ve školách 
a  školských zařízeních i  kvality a efektivity 
vzdělávací soustavy jako celku využívá při 
své činnosti nejrůznější metody, postupy 
a nástroje. Stále však existuje několik oblas‑
tí, pro něž adekvátní metodické a nástrojo‑
vé portfolio k dispozici není a existuje také 
několik oblastí, u  kterých je třeba dosud 
existující metody, postupy a  nástroje dopl‑
nit a rozvinout.

K  1.  2.  2017 tak Česká školní inspekce 
zahájila realizaci individuálního projektu 
Komplexní systém hodnocení. Projekt bude 
realizován po dobu pěti let.

Výsledkem realizace projektu bude další 

propojení externího a  interního hodnocení 
škol na všech úrovních. Dopracovány budou 
také metodiky k využití modelu kvalitní ško‑
ly a  na něj navázaných kritérií hodnocení 
podmínek, průběhu a  výsledků vzdělávání 
a  zpracovány budou příklady inspirativní 
praxe v konkrétních oblastech činností reál‑
ných českých škol.

Výsledkem bude mimo jiné rovněž sdíle‑
ní představy o  kvalitě a  efektivitě ve vzdě‑
lávání napříč segmentem regionálního 
školství. S  použitím těchto výstupů budou 
moci všichni relevantní aktéři počátečního 
vzdělávání provádět hodnocení jeho kva‑
lity a  efektivity inovovaným a  komplexněj‑
ším způsobem, s použitím sdílených metod, 
postupů a  nástrojů, čímž bude podpořeno 
sjednocení pohledu na kvalitu ve vzdělávání.

Projekt je realizován prostřednictvím 
vlastních expertních týmů zahrnujících 

také odborníky na nejrůznější problematiky 
z  akademického sektoru, neziskového sek‑
toru, škol a školských zařízení i z dalších in‑
stitucí mimo Českou školní inspekci.

Základní škola Vrchlabí, nám. Míru 283, 
kterou zřizuje Město Vrchlabí, byla pro re‑
dakci příkladu inspirativní praxe vybrána 
a  práce na jeho tvorbě již započaly. Naše 
škola se tak může ve vybraných aspektech 
kvality vzdělávání stát inspirací pro školy 
další, což je pro městečko pod horami jistě 
pozitivní informace. Garantem tvorby pří‑
kladu inspirativní praxe pro naši školu je 
doc. PaedDr. Martina Maněnová, Ph.D. z Uni‑
verzity Hradec Králové.

Zařazení naší školy to tohoto projektu 
nás velice těší a je pro nás velkým oceněním 
a motivací do další práce.

Simona Grégrová,  
zástupce ředitele

KAŽDÉ DÍTĚ POTŘEBUJE 
ZAŽÍT ÚSPĚCH
Vrchlabáci nám říkají všelijak, názvů 
nepočítaně, nejčastěji však zvláštní 
škola. Jsme sice, podle rejstříku škol, 
základní školou a naši žáci se učí stejným 
předmětům, získávají stejné základní 
vzdělání jako na běžné základní škole, 
odcházejí na stejné učební obory jako 
jejich spolužáci ze základní školy, ale 
opravdu jsme něčím „zvláštní“.
Součástí naší společnosti byly, jsou a  bu‑
dou děti, kterým „Pánbůh nenadělil“, které 
potřebují na všechno víc času, jiný přístup 
a  spoustu trpělivosti, aby se mohly podle 
svých možností plně rozvinout. Někdy to 
přes veškerou snahu učitelů i  rodičů pros‑
tě nejde. Není to ničí chyba. Někdy to tak 

prostě je. Při troše snahy a trpělivosti z nich 
může vyrůst stejně skvělý člověk a  navíc 
zručný řemeslník, kterých je stále pomálu.

Někdy stačí změna třídy, učitele, jiný pří‑
stup. Tak jako tomu je u žáků se specifický‑
mi poruchami učení, kteří tu mohou chodit 
od 1. do 5. ročníku a poté přejdou na druhý 
stupeň běžné základní školy. S  upevněný‑
mi školními návyky, s lepším sebevědomím 
a  stejnou probranou látkou jako na běžné 
základní škole.

Jinak jsou na tom děti s  lehkým mentál‑
ním postižením. Název lehké mentální po‑
stižení je zavádějící. Pro ně to vůbec není 
lehké! Na první pohled není vidět. Zpoma‑
luje vývoj v oblasti myšlení, řeči, praktických 
dovedností. Ovlivňuje jemnou motoriku 
i koordinaci, dlouhodobou paměť. Omezuje 
logické myšlení, představivost, schopnost 
systematicky pracovat. Může prohloubit 
náladovost a špatné ovládání emocí. Přijde 

Vám to jako lehké?! Teď si k  tomu přidejte 
dennodenní stres  – nemám, neumím, ne‑
stihnu, mám to špatně, nerozumím tomu, 
poznámka, ruším, vykřikuji, doma se budou 
zlobit, lžu, nezvládám, peru se. V horším pří‑
padě se neperu, ale uzavřu se do sebe, jdu 
do sebedestrukce, sebepoškozování, rezig‑
nuji, vzdávám se.

Každé dítě potřebuje zažít úspěch, vnitř‑
ní naplnění a seberealizaci. Má právo na do‑
sažitelné vzdělání, zdravý psychický a emoč‑
ní vývoj. Pro všechny tyto děti jsem tu byli, 
jsme a budeme. Naše škola nabízí těmto dě‑
tem méně početné třídy, ve kterých se jim 
můžeme plně věnovat. Speciálně‑pedago‑
gický přístup, odlišné metody, formy výuky 
a  hlavně dlouholetou praxi s  výukou žáků, 
kteří tuto péči potřebují. Předměty jsou 
stejné jako na základní škole, jen probíraná 
látka není v takové šíři a hloubce. O to více 
se věnujeme pracovním činnostem. Hodi‑
ny se po ročnících postupně zvyšují. Osmý 
a devátý ročník mají šest hodin pracovních 
činností týdně. Na výrobky našich žáků jsme 
hrdí. Prohlédnout si je můžete na stálé vý‑
stavce žákovských prací.

Pokud vnímáte, že bychom mohli pomoci 
i Vám, Vašim dětem a Vašim žákům, zavolej‑
te. Domluvíme si setkání s prohlídkou školy 
a řekneme si, s čím bychom Vám mohli po‑
radit nebo pomoci. Doba „co by tomu řekli 
sousedi“ je už dávno pryč. Vám jde přede‑
vším o to, aby Vaše dítě mohlo zažít úspěch 
a radost.

Renata Šimůnková
ředitelka školy

ZŠ s MŠ Vrchlabí,  
Krkonošská 230

Klidný  
adventní čas,   

Veselé Vánoce   
a šťastný Nový  

rok 2019 

Vám přejí žáci a učitelé  
ZŠ a MŠ Vrchlabí  
Krkonošská 230 
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Soutěž Talent pro firmy 
T – PROFI
dne 8. listopadu 2018 pořádaná 
Krajskou hospodářskou komorou 
Královéhradeckého kraje v Kablo 
Vrchlabí s.r.o. očima studentů
Dne 8. 11. 2018 se v  jídelně společnosti Ka‑
blo Vrchlabí uskutečnil již 3. ročník soutěže 
Talent pro firmy T‑PROFI, která je pořádána 
Českou hospodářskou komorou. Tato sou‑
těž je určena pro studenty středních a žáky 
základních škol. Žáci a  studenti soutěžili 
společně v týmech, které byly pod záštitou 
jednotlivých firem z okolí. 

Prvním týmem byl  Continental Automo-
tive s. r. o. se žáky Základní školy kpt.  Jaro‑
še  Trutnov a  studenty Střední průmyslové 
školy Trutnov. Druhým týmem byl TE Conne-
ctivity s. r. o. 1 se žáky Základní školy kpt. Ja‑
roše Trutnov a studenty Střední průmyslové 
školy Trutnov. Třetím týmem byl  TE Conne-
ctivity s. r. o. 2 se žáky Základní školy Svobo‑
da nad Úpou a studenty Střední průmyslové 
školy Trutnov. Čtvrtým týmem bylo  Kablo 
Vrchlabí s. r. o. 1 se žáky Základní školy Škol‑

ní Vrchlabí a  Střední strojírenské a  elekt‑
rotechnické školy Vrchlabí. Pátým týmem 
bylo Kablo Vrchlabí s. r. o. 2 se žáky Základní 
ško ly Školní Vrchlabí a Střední strojírenské 
a  elektrotechnické školy Vrchlabí. Zajíma‑
vým faktem je, že se studenti a žáci navzá‑
jem neznali. Museli tak využít své komuni‑
kační schopnosti a začít pracovat jako tým. 

V každém týmu byl vždy jeden zástupce 
ze zaštiťující firmy a  jeden zástupce ško‑
ly, kteří je vedli. Úkolem týmů bylo sesta‑
vit model dopravníkové linky ze součástek 
polytechnické stavebnice připravené spe‑
ciálně pro tuto soutěž. Přitom se hodnoti‑
la doba stavby, funkčnost, efektivita využití 
součástek a přesnost. 

Na začátku soutěže se úvodního slo‑
va chopila ředitelka Krajské hospodářské 
komory Královéhradeckého kraje Ing.  Eri‑
ka Javůrková, která pak s pomocí hlavního 
hodnotitele rozdala  součástky a  návody 
jednotlivým týmům. V 8:40 hod. byla soutěž 
zahájena. Během montáže byl vidět kouř 
stoupající z  hlav soutěžících, který zaplňo‑
val prostor jídelny. Mozkové závity účastníků 
dostávaly pořádně zabrat. Ale nejen mozky 
pracovaly, i  ruce musely prokázat manuál‑
ní zručnost při kompletaci modelu. Čas se 

pomalu krátil a  studenti se svými výtvory 
značně pokročili. Úderem 11.  hodiny a  de‑
sáté minuty čas na práci vypršel. Jako prv‑
ní dokončil práci tým TE Conectivity s.r.o.1 
a v těsném závěsu za ním skončil práci i tým 
Kablo Vrchlabí s. r. o. 2. Pro ostatní týmy byl 
čas nastavován dvakrát o  deset minut. Ná‑
sledně se soutěžící odebrali na exkurzi do 
výroby firmy Kablo Vrchlabí a  zatím probí‑
halo hodnocení výsledných prací. Po spo‑
lečném obědě jednotlivé týmy rozebraly 
své modely. V době této činnosti hodnotící 
porota sečetla hlasy a následovalo vyhlašo‑
vání pořadí týmů. 

Na prvním postupovém místě do kraj‑
ského kola se umístil tým TE  Connectivity 
s. r. o. 1 Tým Kablo Vrchlabí s. r. o. 2 se umístil 
na skvělém druhém místě a již teď pomýšlí 
na vítězství v příštím roce. Soutěž též přišli 
navštívit zástupci Města Vrchlabí místosta‑
rosta PhDr. Michal Vávra a předseda výboru 
pro vzdělávání a  inovace Luboš Teplý, dále 
zástupci Úřadu práce Trutnov včetně pana 
ředitele Mgr. Václava Staňka. V průběhu sou-
těže se mi podařilo položit pár otázek po-
řadatelům a některým významným hostům.

Jana Francová

Vyhodnocení ankety ze soutěže Talent pro firmy ze dne 8. 11. 2018 – odpovědi soutěžících

Jaký máte vztah k technice? Pozitivní  
93,80 %

Negativní  
0,00 %

Žádný  
6,20 %

Chtěl/a byste jednou 
pracovat v technickém 
oboru?

Ano 
34,40 %

Ne 
37,50 %

Již pracuji  
v technickém oboru  

28,10 %

Dochází podle vás 
v poslední době k úbytku 
zájmu o technické obory?

Ano dochází  
k velkému úbytku 

31,30 %

Úbytek zájmu není tak velký,  
ale dochází k němu 

28,10%

Nedochází k úbytku zájmu 
o technické obory 

40,60 %

Jaká je podle vás kvalita 
českých středních škol 
s technickým zaměřením?

Výborná 
18,80 %

Dobrá 
53,10 %

Průměrná 
21,90 %

Podprůměrná 
6,20 %

Jak hodnotíte spolupráci 
středních škol a firem?

Kladně (je to přínosné  
pro studenty) 

75,00 %

Záporně (škole a studentům  
to nepřináší vůbec nic) 

6,20 %
Nemám konkrétní postoj 

18,00 %

Jakou budoucnost vidíte 
v technických oborech?

Velkou, lidé s technickým 
zaměřením budou stále více žádaní 

84,40 %

Nevidím v technických oborech 
žádnou budoucnost 

3,10 %
Nezajímám se o to 

12,50 %

Myslíte si, že je zájem 
o techniku málo vzbuzován 
u žáků základních škol?

Ano 
31,30 %

Spíše ano 
37,50 %

Spíše ne 
28,10 %

Ne 
3,10 %

Je podle vás pozice dělníka 
v technických oborech 
dobře placená?

Ano, samozřejmě 
0,00 %

Spíše ano 
53,10 %

Spíše ne 
40,70 %

Rozhodně ne 
6,20 %

Jak moc přínosná byla 
soutěž T-PROFI pro vás?

Byla velmi přínosná 
43,80 %

Byla přínosná 
53,00 %

Nebyla příliš přínosná 
3,10 %

Byla to ztráta času 
0,00 %

Jak hodnotíte soutěž 
T-PROFI?

 
87,50 %

 
12,50 %

 
0,00 %

http://www.muvrchlabi.cz/puls
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S P O R T  /  O S T A T N Í

Nominační lístek

pro vyhlášení nejlepších sportovců města Vrchlabí za rok 2018

TJ: oddíl/sport:

1. nejlepší sportovec/sportovkyně: rok narození:

kontaktní údaje pro doručení pozvánky:

za výkon:

rok narození:

kontaktní údaje pro doručení pozvánky:

za výkon:

kontaktní osoba (včetně spojení):

za výkon (kategorie):

4. kategorie " MASTERS": rok narození:

kontaktní údaje pro doručení pozvánky:

za výkon:

5. nejlepší trenér: rok narození:

kontaktní údaje pro doručení pozvánky:

výsledky práce:

Navrhl:

Podmínky: Navrhovat kandidáty na Sportovce města Vrchlabí může buď oddíl nebo občan města Vrchlabí 

Navrženi  mohou být ti sportovci, kteří závodí nebo trénují na vrchlabsku, žijí ve Vrchlabí

nebo jsou nějak jinak spjati s naším městem (např. navštěvovali zde školu, atd). 

2. nejlepší sportovec mládeže (do 20-ti let):

3. nejlepší kolektiv (štafeta, dvojice, družstvo):

další sportovci vhodní k ocenění: (jméno, rok narození, kontaktní údaje pro doručení pozvánky, 
kategorie, dosažený výsledek/výkon)

Vyhlášení ankety „Sportovec města Vrchlabí“ za rok 2018
I  v  letošním roce město Vrchlabí vyhlašuje 
anketu „SPORTOVEC MĚSTA VRCHLABÍ“. Pro‑
střednictvím Komise tělovýchovy a sportu při 
Radě města Vrchlabí budou vybráni ti nejlep‑
ší v těchto kategoriích:
1. nejlepší sportovec / sportovkyně (nad 
20 let) – vyhlašuje se 10 nejlepších sportovců
2. nejlepší sportovec / sportovkyně mládeže 
(do 20 let) ‑ vyhlašuje se 20 nejlepších  
sportovců
3. nejlepší kolektiv (štafeta, dvojice,  
družstvo) – vyhlašují se 3 nejlepší kolektivy

4. kategorie „MASTERS“
5. nejlepší trenér ‑ vyhlašují se 3 nejlepší 
trenéři

Dovolujeme si požádat Vás, přátele a  pří‑
znivce sportu ve Vrchlabí a okolí, abyste se 
zapojili do ankety a pomohli nám vytipovat 
kandidáty v  jednotlivých kategoriích. Každý 
z Vás může na nominačním lístku navrhnout 
sportovce,  ze kterých komise vybere vítěze. 
Navrženi mohou být ti sportovci, kteří závodí 
nebo trénují na Vrchlabsku, žijí ve Vrchlabí 

nebo jsou nějak jinak spjati s naším městem 
(např. navštěvovali zde školu, atd.).

Nominační lístek si můžete vystřihnot, stáh‑
nout na webových stránkách města Vrchlabí, 
nebo vyzvednout na podatelně městského 
úřadu (zámek) a  v RTIC (radnice). Vyplněné 
nominační lístky můžete odevzdávat na po‑
datelně MěÚ Vrchlabí, v RTIC nebo je zašlete 
na e‑mail: albrechtovarenata@muvrchlabi.cz 
a to nejpozději do 31. prosince 2018.

Děkujeme!

ZIMNÍ STADION VRCHLABÍ POZVÁNKA
 

„A“ MUŽSTVO
8. 12. 2018 Sobota 18.00 HC Vrchlabí – HC Sokolov – 2. Liga ČR
12. 12. 2018 Středa 18.00 HC Vrchlabí – HC Trutnov – 2. Liga ČR
22. 12. 2018 Sobota 18.00 HC Vrchlabí – HC Bílina – 2. Liga ČR

REPREZENTACE „16“
20. 12. 2018 Čtvrtek 18.00 ČR 16 – Rusko 16 – přátelské utkání
21. 12. 2018 Pátek 18.00 HČR 16 – Rusko 16 – přátelské utkání (odveta)

VEŘEJNÉ BRUSLENÍ
2. 12. 2018 Neděle 13.00 – 15.00
8. 12. 2018 Neděle 13.00 – 15.00 
15. 12. 2018 Sobota 15.00 – 17.00
22. 12. 2018 Sobota 13.00 – 15.00
23. 12. 2018 Neděle 15.00 – 17.00
24. 12. 2018 Pondělí 12.30 – 15.30 (Štědrý den)
25. 12. 2018 Úterý 13.30 – 15.30 (1. svátek vánoční)
29. 12. 2018 Sobota 13.00 – 15.00
31. 12. 2018 Pondělí 14.00 – 16.00 (Silvestr)
1. 1. 2019 Úterý 14.00 – 16.00 (Nový rok)

Přijďte  
povzbudit  

naše  
hokejové  
naděje!!!

PŘEJEME VÁM VŠEM KRÁSNÉ  
A SPOKOJENÉ VÁNOČNÍ SVÁTKY

STUDIO ESSENCE
Jitka Schiefertová, Zámecká 1452, Vrchlabí
tmb: 721 729 039, mail: studioessencevr@seznam.cz

Nově doplnění činnosti o KOSMETIKU

Dále MASÁŽE regenerační, relaxační, sportovní

           PEDIKÚRA MANIKÚRA

  GELOVÁ MODELÁŽ NEHTŮ VIZÁŽISTIKA

Přírodní produkty firmy LR HEALTH & BEAUTY

PROSINEC 2018 - 1. rok činnosti studia 

… vše pro Vaše zdraví, krásu a pohodu

Životní pohodu č lověka ov l ivňuje t r iáda tě la ,  mysl i 
a ducha a jej ich vzá jemné propojení a správné nastavení, 

k teré v y t váří  pozi t ivní poci t  energie a smyslu ž ivota . 
Pojď me tomu společně naprot i .

mailto:albrechtovarenata@muvrchlabi.cz
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Trenérky  
bílého sportu  
v Dolní Branné
Což je svým způsobem unikum nevídané. 
Spolek lyžařů v  D. Branné čítá zhruba pa‑
desátku duší, téměř polovinu tvoří mladí 
závodníci v běhu na lyžích. O jejich přípravu 
ve dvou skupinách pečují tři dámy – Katrin 
Hoffmannová, Kateřina Tejmlová a  Blan-
ka Forbelská. Jsou školenými klasickými 
trenérkami licence C. Na stará kolena sem 
tam přicmrduje emeritní trenér Aleš Suk. 
Spolek přijal v počtu pěti účast na školení 
rozhodčích, aby mohl důležité soutěžní role 
obsadit svými členy. Velké závody 1.–5. roč‑
níků základních škol mají na rozhraní ledna 
a února tradici již téměř desetiletou. V jed‑
nom z  ročníků závodilo půldruhé stovky 
začínajících běžkyň a běžců z patnácti škol 
v  okolí. V  soutěži „Ve stopách dolnobran-
ských mistrů ski“ o pohár starosty vyrostli 
takoví borci, jako je Adam Matouš, před ně‑
kolika sezonami 11. v pořadí světové olym‑
piády mládeže v Lillehammeru, medailistky 
v  biatlonových soutěžích žactva ČR Míša 
Petříková a Zuzka Zálabská… V žákovském 
věku k  hvězdám domácího peletonu ještě 
nepatřili, pozvolna se ale zlepšovali. Dámy 
u  trenérského kormidla se tumlují zdatně 
a odpovědně; uspořádaly letní soustředění 
v Chorvatsku a v Českém ráji, připravily vý‑
cvikový tábor na prvním sněhu na zámečku 
nad Černým Dolem. Samy trénují potomky, 

samy jim vaří, v sezoně tatíci preparují ski 
na závody a  mažou stoupacími vosky bez 
problémů od ledna do března. Také do sou‑
sedního Polska už vyrazila dolnobranská 
parta na závody.

Přestože současným cílem tréninkové 
práce není kupa medailí, ale získání vztahu 
k pravidelnému sportování, je na místě po‑
dotknout, že výzbroj, výstroj, vosky a servis, 
doprava, startovné, příspěvky na soustře‑
dění nějakou tu korunu stojí. Každý pomáhá 
dle zkušeností, možností a interesu. U těch, 
kterým závodí vlastní dítka, je to víceméně 
samozřejmostí. Jsou však i  řidší případy, 
kdy makají osoby, takříkajíc nezaujaté  – 
buď z nostalgie, nebo i z prosté radosti, že 
ještě něco umějí. A  nechat vesnickou mlá‑
dež se poflakovat? To by bylo proti přírodě. 
Nelze než vzdát hold takovým mecenášům, 
jakými jsou partneři, sponzoři a mecenáši, 
jejichž přispěním bílý sport v  Branné ne‑
zvadl, naopak košatí a  je v obci řada těch, 
kteří z  toho mají radost. K  těm nejštěd‑
řejším patří trenérka Katrin Hoffmannová, 
která nejenže vede tréninky skupiny mlad‑
ších, navíc přispěla na soustředění dětí na 
vesnické poměry nevídaným finančním ob‑
nosem. Hned v  zákrytu za ní je domovská 
obec, stimulující hemžení mládeže kolem 
úzkých prkének pravidelnou finanční injek‑
cí, pokrytím nákladů na pořádání vzpome‑
nutých závodů a  poskytuje grátis dopravu 
k  tréninkům i  soutěžím. Pozadu nezůstává 
ani mohutný houfec sponzorů – Stavebniny 
Krkonoše, Kampa, Babič a syn, Kovo Hrubý, 
Řeznictví Vaníček a syn, Autoelektrika Jeba‑

vý a  syn, farmář Šimek, Zelený restaurant 
Kozí plácek, P – Truck, Industrie Reinigung, 
Mobilní telefony Stránský.
Letošní pohárový seriál přespolních běhů 
Královéhradeckého kraje měl ve finálovém 
resumé v  hodnocených kategoriích 18  zá‑
vodníků dolnobranského spolku. Ti úplně 
nejmenší hodnoceni nejsou, přesto reka‑
pitulace obsazených míst těší a ukazuje, že 
nikterak neuspěchaná příprava je optimální 
s  prostorem pozvolného zvyšování výkon‑
nosti. Mezi pódiovou šesticí mají běžci spol‑
ku hned 8 svých zástupců, na medailových 
postech pak kvarteto / 1. Vaníčková Zuzka, 
2. Fišková Emilka, 3. Vaníček Viktor a  Ši-
můnková Lucie/. Jiná čtveřice zaujala opět 
4 místa mezi 7. až 10. pořadím. Snad kromě 
postřehu, že mají děti možnosti věnovat se 
ve volném čase běhu na lyžích, disciplíně, 
která Dolní Branné historicky přinesla už 
14  mistrů republiky, dělají i  současné vý‑
sledky radost nejenom jejich aktérům, ale 
i jejich mecenášům. 

Děkujeme.
Aleš Suk

Ve Vrchlabí 
nejsou jen lyžaři
Úspěšnou sezonu mají za sebou mladí cyk‑
listé z  oddílu MTB Spartak Vrchlabí, které 
vede Karel Slavík a „malé“ Pepa Vejnar. Da‑
řilo se jim v řadě pohárů v Královéhradec‑
kém kraji. Náš oddíl pořádal ve spolupráci 
s DDM Pelíšek Krakonošův pohár, tj. seriál 
šesti závodů. Z toho dva byly součástí mis‑
trovství KHK: v pořadí 1. závod do vrchu po 
silnici Vrchlabí – Benecko a 2. závod – cross 
country v Městském parku ve Vrchlabí. Dal‑
ší závody proběhly ve Špindlerově Mlýně 
u Medvědína, na Špindlerovku a v  Jilemni‑
ci. Všude si závodníci vedli velmi úspěšně 
a přivezli si řadu medailí a diplomů.
Celkově k  nejlepším Vrchlabákům patřili: 
Lukáš Hůlka, Magdalena Kunčíková, Josef 
Jón, Eva Drhová, Marek Riegr, Ela Kunčíko‑
vá, Sára Červínková. Mezi staršími žáky se 
prosadili: Jakub Skalický, Jan Šubrt, Vojtěch 

Hanč,  Eliška Peterková a  Karla Nováková. 
Všichni jmenovaní si domů přivezli zlato 
nebo stříbro.
V  průběhu celé sezony od 15.  4. do 26.  9. 
probíhal Cyklistický pohár mládeže Krá-
lovéhradeckého kraje 2018. Šlo o  16 závo‑
dů, nejen na horských kolech, ale i  silnič‑
kách. Závody byly vypsány pro kategorie 
od mladších žáků po juniory, tj. 7 kategorií 
a  z  těch jsme 5 vyhráli. Všichni závodníci 
musí mít závodní licenci.
Dle očekávání vyhráli kategorii mladší žáci 

Marek Riegr a  Vendy Exnarová, kategorii 
starší žáci Jakub Skalický a  Karla Nováko‑
vá (získala 650 bodů a pětkrát vyhrála). Na 
2. místě skončila Eliška Peterková, mezi ka‑
dety vyhrál Tomáš Teichman a 2. byl Vojta 
Hanč.
Nemůžu se nezmínit o  Matěji Kunčíkovi, 
mistru Evropy, kategorie U15 men, z  Gra‑
zu, ve sprintu / XC eliminátor 2018  ( jedna 
z disciplín horských kol – vyřazovací závod, 
městské okruhy), který startuje za Cs Spe‑
cialized Junior MTB, to už jsou malí profí‑
ci v  teamu, který patří pod ČS Spořitelnu. 
Matěj objel celý Český pohár horských kol, 
dokonce dvakrát vyhrál, z MČR v Peci si při‑
vezl stříbro a celkově skončil 2. Díky svým 
výsledkům byl nominován na ME kadetů 
v  Itálii. Matěj v  zimě závodí velmi úspěš‑
ně na běžkách za TJ Spartak Vrchlabí (má 
2 medaile z MČR žactva).
 

Zdeněk Brebera,
TJ Spartak Vrchlabí

http://www.muvrchlabi.cz/puls
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N E M O C N I C E

www.medicalpoint–spindl.cz

Unikátní traumatologicko-chirurgická 
ambulance Medical Point přímo 
pod černou sjezdovkou ve skiareálu 
Svatý Petr je připravena na svou druhou 
zimní sezonu. Podle hlavního lékaře 
MUDr. Petra Jindry minulý rok prokázal, 
že takové zařízení ve skiareálu má svůj 
význam, o čemž svědčí více než dvě 
stovky ošetřených pacientů. Letos chce 
navázat s rozšířeným vybavením i lepší 
koordinací s pracovníky Horské služby.

Medical Point na začátku prosince zahájí 
svou druhou sezonu ve Svatém Petru. 
Můžete jej stručně představit?

Smyslem projektu je poskytnout ná‑
vštěvníkům lyžařského střediska bezpro‑
střední pomoc při úrazech na sjezdovkách 
ale i  dalších obtížích, včetně přípravy na 
následný transport do nemocnice Vrchla‑
bí, pod kterou Medical Point patří. Vedle 
strategického umístění přímo pod černou 
sjezdovkou ve skiareálu Svatý Petr je jeho 
hlavní výhodou i smluvní zajištění péče se 
zdravotními pojišťovnami a akceptuje i ces‑
tovní a evropské pojištění. Pacienti tak, na 

rozdíl od některých jiných soukromých zaří‑
zení v oblasti, za ošetření neplatí.

Jak hodnotíte loňskou premiérovou 
sezonu?

Pokud to mám shrnout, tak jsme byli 
pod svahem a  poskytovali první pomoc 
zra něným. Základní myšlenku projektu 
jsme tak myslím splnili velmi dobře. Ošet‑
řili jsme celkem 240 pacientů. Nejčastěji se 
jednalo o poranění kolenního kloubu u  ly‑
žařů a poranění horní končetiny (hlavně zá‑
pěstí) u snowboardistů. Ostatní úrazy byly 
spíše v menšině, šlo o různé tržné rány, od‑
řeniny, krvácení z nosu, několik poraněných 
klíčních kostí, ale například i  vykloubené 
rameno. Zhruba dvě třetiny ošetřených tvo‑
řili cizinci.
Je Medical Point vyloženě zimní záležitos-
tí? Do Špindlerova Mlýna se přeci jezdí 
celoročně…

Ano, Špindl vyhledávají návštěvníci celo‑
ročně, ale největší počet úrazů připadá prá‑
vě na zimní sezonu. Přesto Medical Point 
nefungoval jen v zimě, ale byl příležitostně 
otevřený i  během konání velkých letních 
sportovních akcí ve Skiareálu. Asistovali 
jsme například u Špindl Bike Park Opening 
nebo u Kilpi Trail running cupu – Krkonoš‑
ské padesátky. V tomto modelu chceme po‑
kračovat i příští rok.

Další zima je za dveřmi. Od kdy bude 
Medical Point k dispozici lyžařům 
a snowboardistům?

Startujeme v sobotu 8. prosince. Medical 
Point bude v provozu každý den v době od 
8:30 do 16:30 hodin. Službu bude mít vždy 
jeden chirurg a  zdravotní sestra. Všichni 
členové našeho týmu mají praxi buď v obo‑
ru traumatologie, horské medicíny nebo 

chirurgie. V  případě velkých sportovních 
akcí tým posílíme o další zdravotníky Vrch‑
labské nemocnice. Vrcholnou událostí z to‑
hoto pohledu bude zřejmě závod Světového 
poháru ve sjezdovém lyžování žen o víken‑
du 8. a 9. března 2019.

Připravili jste letos nějaké novinky?
Zaměřili jsme se především na dovyba‑

vení traumatologické ambulance tak, aby 
co nejvíce posloužila při ošetřování úrazů 
ze sjezdovek. Jedná se o  zdravotnické po‑
můcky a technické vybavení ambulance.

Chtěl byste něco vzkázat návštěvníkům 
Špindlerova Mlýna?

Je asi trochu hloupé říci, že se na pacien‑
ty těšíme, protože zranění nikomu nepřeje‑
me. Takže to uzavřu trochu jinak. Těšíme se, 
že budeme opět k dispozici bezprostředně 
tam, kde je naší pomoci nejvíce zapotřebí. 
Myslím, že si již návštěvníci na nás zvykli 
a berou nás jako součást služeb Skiareálu. 
A  ti, kteří o  nás ještě nevědí, ať se klidně 
přijdou na Medical Point podívat pod sjez‑
dovky ve Svatém Petru. Všichni z  našeho 
týmu jsou milovníci hor a  Medical Point 
nám umožňuje spojit dvě záliby – práci 
a  lásku k  horám. Jsme tady pro všechny, 
kteří budou naši pomoc potřebovat.

Rozhovor s MUDr. Petrem 
Jindrou, hlavním lékařem 
Medical Pointu.

MEDICAL POINT  
JE PŘIPRAVENÝ  
NA DRUHOU ZIMNÍ 
SEZONU VE SVATÉM 
PETRU

http://spindl.cz
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1. 12. 2018 • VÁNOČNÍ JARMARK
Přijďte nasát vánoční atmosféru, 
uplést si vánočku, vyrobit 
adventní věnec a nakoupit 
vánoční dárky a dekorace.  
Součástí jarmarku bude křest CD 
Krkonošské koledy.  
KCEV Krtek od 9 do 18 hodin
 
1. 12. 2018 • HORSKOU PĚŠINOU
Vydejte se s námi na toulky cestou necestou za zajímavými 
a mnohdy zapomenutými kouty Krkonoš a objevte s námi  
krásy horských luk, lesů a malebných zákoutí.
Bližší informace a přihlášky: Jana Tesařová,  
jtesarova@krnap.cz, 733 673 642
 
6. 12. 2018 • JAK SE DAŘÍ UPRCHLÍKŮM U NÁS
Povídání Pavly Podhajské o tom, jak se daří cizincům v Čechách, 
zda jim chutná svíčková a jak jim jde čeština. Možná nepřijede 
sama a možná ani s prázdnou ne. Dobroty ze Sýrie chce totiž 
ochutnat každý :‑)  
KCEV Krtek od 18 hodin

8. 12. 2018 • MĚJME DÁRKY OD BOSORKY 
Tradiční předvánoční výtvarná dílna pro dospělé a děti 
zaměřená na výrobu šperků, triček, malování hrnečků, výrobu 
svíček a jiné. Nebojte se, že to nezvládnete, Bosorka vám 
pomůže a vše vysvětlí. Co vyrobíte, to zaplatíte.  
KCEV Krtek od 14 do 18 hodin

13. 12. 2018 • GABON – NEJČERNĚJŠÍ AFRIKA
Povídání Michala Skalky o cestě do pralesa za gorilami,  
pralesními slony na dvě délky (krátkého) chobotu, velrybami 
velkými jako náklaďák a ceremoniálu bwiti, při kterém jde  
o život. Bude to sladké a pikantní;‑)  
KCEV Krtek od 18 hodin
 
15. 12. 2018 • FOTOVYCHÁZKA DO KRKONOŠ 
Pohodový výlet na málo známá, leč zajímavá místa v Krkonoších. 
Bližší informace a přihlášky: Radek Drahný, rdrahny@krnap.cz, 
737 209 900

19. 12. 2018 • PRODEJ VÁNOČNÍCH 
STROMKŮ S CERTIFIKÁTEM FSC 
Nabízíme vánoční stromky 
z krkonošských lesů, které 
jsou obhospodařovány podle 
standardů FSC, to znamená 
ekologicky šetrným způsobem. 
Stromky byly vyřezány v rámci 
výchovných zásahů, které 
přispívají ke stabilitě lesa.  
KCEV Krtek od 9 hodin

20. 12. 2018 • HARRACH – ZE ŽIVOTA ČESKÉHO KAVALÍRA 
Osobnost Jana Nepomuka hraběte Harracha zanechala 
nesmazatelnou stopu v českých dějinách a v našem kraji 
obzvláště. Přednáška Jana Luštince o tomto mimořádném 
šlechtici bude spojena se křtem nové knihy mapující jeho 
životní pouť.  
KCEV Krtek od 18 hodin

26. 12. 2018 • ZVÍŘÁTKOVÉ VÁNOCE
Při prohlídce stanice se seznámíte 
s našimi zvířecími pacienty, můžete 
jim zde předat dobroty (suchý chleba 
a pečivo, ovoce, ořechy, sušené ovoce) 
a následovat bude vánoční program,  
kde nebude chybět zdobení perníčků.  
Záchranná stanice ve Vrchlabí,  
vw 13.30, 14.30 a 15 hodin
Bližší informace: Kamila Nývltová,  
knyvltova@krnap.cz, 603 912 529

26. 12. 2018 • ŠTĚPÁNSKÝ KONCERT 
Přijměte pozvání Správy KRNAP na tradiční Štěpánský koncert. 
Zazní tradiční pastorely a česká vánoční hudba v podání 
ředitele ZUŠ K. Halíře ve Vrchlabí Radka Hanuše a jeho přátel.  
Děkanský kostel sv. Vavřince ve Vrchlabí od 16 hodin

 

DÁLE PROBÍHAJÍ VÝSTAVY:
 
do 31. 12. 2018  

• CZECH NATURE PHOTO 
Výstava nejlepších 
fotografií z prestižní 
soutěže Czech Nature 
Photo.  
KCEV Krtek

do 6. 1. 2019  
• KRÁSA PERNÍKU
Výstava perníků Dr. Dany Holmanové, nositelky tradic.  
Domek č. p. 224 na nám. Míru

SPRÁVA KRKONOŠSKÉHO 
NÁRODNÍHO PARKU
VÁS ZVE NA TYTO AKCE:

K R N A P

Více informací o akcích najdete  
na www.krnap.cz nebo 

na www.facebook.com/spravakrnap.  
Zaregistrujte se na http://akce.krnap.cz/  

a získávejte informace o akcích Správy KRNAP,  
jak chcete a kdy chcete.

http://www.muvrchlabi.cz/puls
mailto:jtesarova@krnap.cz
mailto:rdrahny@krnap.cz
mailto:knyvltova@krnap.cz
http://www.krnap.cz
http://www.facebook.com/spravakrnap
http://akce.krnap.cz/


 
Farní sbor Českobratrské církve evangelické ve Vrchlabí a  

komorní soubor 

Collegium  Camerale Trutnov 
 

Vás srdečně zvou na 
  

Vánoční koncert 
 
 

v neděli 9. prosince 2018 v 16:00 
v evangelickém sboru 

ve Vrchlabí 
(Českých Bratří 112 – vedle Partyzána) 

 
 

Zazní skladby 
H. Purcella, A. Corelliho, F Geminianiho 

 
 

Vstupné dobrovolné 
 
 

 
 

 

www.collegiumcamerale.net 
http://vrchlabi.evangnet.cz 
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Informace o čtvrtém 
zájezdu Městského 
klubu seniorů
I náš čtvrtý letošní zájezd (16.  října) se vy‑
dařil. Počasí nám opět vyšlo vstříc a  tak 
jsme již zrána vyjížděli v dobré náladě.

Naplánovali jsme si prohlídku turnovského 
náměstí i s jeho blízkým okolím završenou 
menším občerstvením. Potom jsme popo‑
jeli na parkoviště před zámek Hrubý Roho‑
zec, který je od roku 2002 Národní kulturní 
památkou. Stojí na vysoké skále nad údo‑
lím řeky Jizery s  hezkými vyhlídkami. Má 
mnohasetletou historii spojenou s mnoha 
šlechtickými rody. K  prohlídce jsme si vy‑
brali nám doporučený první okruh a  pro‑
hlédli si mnohé pokoje s jejich vybavením 
a obrazovou výzdobou a krásná paroží na 
chodbách. Prohlídka se nám moc líbila.

Potom jsme odjeli směrem západním do 
Svijan, s  nezbytnou zastávkou na oběd 
v  nedaleké restauraci KONTAKT při ben‑
zínové stanici. Zde jsme byli překvapeni 
velkým výběrem jídel a  rychlostí obsluhy. 
Dobře jsme se tady všichni najedli.

Pak jsme odjeli do nedalekých Svijan, kde 
jsme měli objednanou na 15 hodin pro‑
hlídku pivovaru s  ochutnávkou. Měli jsme 
ještě dost času, takže jsme se mohli pro‑
jít zámeckým parkem s  hezkými výhledy 
po okolí. Při vstupu do pivovaru jsme byli 
rozpočítáni na dvě skupiny a  každá parta 
dostala tři dvoulitrové džbány, do kterých 
nám v průběhu prohlídky bylo z ohromné‑
ho sudu natočeno pivo. Všechno jsme do 
konce prohlídky stačili vypít. Není divu, že 
se nám tu moc líbilo. Potom už jsme jen 
spokojeně odešli k autobusu a odjeli domů.

Za MěKS:  
J. Kalenský
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Vánoční tipy z nově 
otevřeného knihkupectví 
Kanzelsberger

– v	prvním	patře	IT	Centra
– otevřeno	od	9:00	do	18:00, 
v	sobotu	do	12:30

– slevy
– cizojazyčné	knihy
– odborná	literatura	
– věrnostní	program
– eshop:
www.dumknihy.cz

Kablo Vrchlabí s.r.o. spolupracuje se STŘEDNÍ ŠKOLOU
STROJÍRENSKOU A ELEKTROTECHNICKOU
ve Vrchlabí, Krkonosšská 265 
a v Nové Pace, Kumburská 846
www.sssenp.cz

MOŽNÉ UPLATNĚNÍ PRO STUDENTY SŠ A UČILIŠŤ
Operátoři počítačem řízených výrobních strojů 
včetně zajištění odborné praxe 
při studiu technických oborů.
Rádi bychom pozvali studenty a rodiče, 

dále i zájemce o zaměstnání 
v pátek 11. ledna 2019 na

NÁVŠTĚVNÍ DEN
jako na zámku s průvodcem a odborným výkladem, 
v následujících startovních časech: 
10:00, 11:00, 13:00, 14:00, 15:00, 16:00 hodin.
Sraz zájemců je na vrátnici Kablo Vrchlabí s.r.o.,
Českých bratří 509, Vrchlabí v uvedených časech.

Těšíme se na vaši návštěvu.
Pro školy je možno domluvit si individuální prohlídky s 
odborným výkladem.

KONTAKT

Jana Francová / vedoucí personalistiky 
tel.: +420 499 401 331, 725 647 123,

e-mail: jana.francova@kablovrchlabi.cz





→ Využijte slevy až 40 % na dovolenou 2019 
→ Těší se na vás Lucie, která vám  
    ráda pomůže

s novou tváří

Labe

Labská

Cukrářská
Krkonošská

Vrchlabí • tel.: 493 815 534 • vrchlabi@invia.cz
Krkonošská 186 – pasáž vedle hotelu Labuť

9. ledna (st) | 19.00
Kulturní dům Střelnice
www.strelnicevrchlabi.cz

BLUEGRASS & COUNTRY 
LEGENDA OD ROKU 1970... 

Ve složení:

Jiří Karas Pola / kontrabas, zpěv

Jan Máca / mandolína, kytara, zpěv

Peter Mečiar / banjo, dobro

Jakub Bílý / kytara, zpěv



Nový bytový dům 
 BYTY PROMENÁDA 
v Horním Maršově. 

V komorním projektu vzniká pouhých 24 bytů 
v dispozicích 2+kk až 3+kk. Jméno mu dala klidná 
ulice, v níž se nachází – Promenáda. Jednoduchou 
a funkční architekturou dům souzní s okolím a svým 
obyvatelům poskytne vše, co si představujeme 
pod pojmem moderní bydlení na horách.

Více o projektu na www.bytypromenada.cz
Nebo u výhradního prodejce: 
Miroslav Němec – REALHELP CZ – 602 859 822

w
w
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Plynovali jsme 
zoologickou  
sbírku
V uplynulém měsíci jsme v muzeu proved‑
li preventivní plynování zoologické sbírky. 
Toto každoroční preventivní opatření, které 
se provádí  pomocí speciálních dýmovnic, 
vždy na nějaký čas zcela znemožní přístup 
do depozitářů s dermoplastickými prepará‑
ty (lidově vycpaninami) pestré palety dru‑
hů ptáků a savců. Nebýt plynování, během 
několika málo let by se stav našich exponá‑
tů mohl působením nejrůznějších hmyzích 
škůdců rychle zhoršovat a  tomu musíme 
v každém případě zabránit.

Vycpaná zvířata jsou v muzeu velice ob‑
líbená a  naše zkušenost potvrzuje, že ty 
výstavy o přírodě, na kterých jsou vycpaná 

zvířata zastoupena, patří k  nejoblíbeněj‑
ším. Podobně, jako v muzeích, jsou vycpa‑
niny nedílnou součástí tajemného příšeří 
přírodovědných školních kabinetů. Možná, 
že u  nás ani neexistuje škola, kde by ze 
skříně nebo z  regálu neshlížela nějaká ta 
zaprášená vycpanina. Přestože školní vy‑
cpaniny bývají někdy již značně sešlé léty 
své těžké služby, mají je žáci většinou rádi. 
I v době, kdy si můžeme na displejích pro‑
hlížet snad každý známý ptačí druh světa 
ze všech úhlů, pohled na autentické vycpa‑
né zvíře neztratil dodnes nic ze své magie.

Tvorba a  péče o  sbírku vycpaných živo‑
čichů je ale poměrně náročnou disciplínou, 
a  to nejen finančně. V první řadě je třeba 
mít přísun náhodných nálezů uhynulých 
zvířat a  z  nich následně s  přihlédnutím 
k  ekonomickým limitům muzea vybírat 
ty, které budou sbírku nejlépe doplňovat. 
Aby vycpaniny za krátký čas nepřipomínaly 
vzhledem spíše přírůstky do „muzea kuri‑
ozit“, vyžadují určitou pozornost. Ta začíná 
již výběrem kvalitního preparátora, jehož 
řemeslná zručnost, preciznost a  znalost 
anatomie i  typických projevů preparova‑
ných zvířat je základem pro další osud jeho 
díla. Lidí, kteří vysoké nároky splňují a jsou 
schopni kvalitní preparát vyrobit, je v naší 
malé republice jen několik a  jsou proto 
často doslova zavaleni zakázkami.

O hotové exponáty je nutné náležitě pe‑
čovat, to znamená nejen pravidelně plyno‑
vat, ale taky správně uložit, bránit usazo‑
vání prachu a působení nevhodného světla, 
na které jsou přírodní barviva v peří a srsti 
vůbec nejcitlivější. Do muzea totiž ukládá‑
me jednotlivé exponáty s tím, že zde musí 
vydržet v původním stavu celé věky.

Celkem se v  zoologické sbírce našeho 
muzea nachází 803 kusů vycpanin. Největší 
počet náleží ptákům ‑ 660 položek celkem 
200 ptačích druhů, které dobře reprezen‑
tují krkonošskou avifaunu. Je mezi nimi ale 
i  řada těch, kteří u  nás nežijí (za všechny 
například vycpanina supa hnědého). Nej‑
různější monitorovací projekty nám dnes 
umožňují podrobně poznat ptačí faunu ur‑
čitého území, sledovat změny v početnosti 
a  výskytu ptáků a  rozšiřovat tak naše po‑
znání a  poskytovat kvalitní podklady pro 
ochranu přírody. Svůj význam ale neztrá‑
cí ani tvorba sbírek v  muzeích. Nejen pro 
účely prezentace formou výstav, ale i  pro 
výzkum. Naše sbírka byla například již ně‑
kolikrát využita k odběru vzorků genetické 
informace za účelem zjištění stavu genetic‑
ké výbavy starých populací různých druhů 
ptáků a  jeho porovnání se stavem součas‑
ných populací.

‑JŠ‑

Konec  
roku  
je tady
Shon a stres z blížícího se konce roku není 
nic pro nás. V prosinci vás čeká bohatý ad‑
ventní program, tak přijďte do našeho cent‑
ra načerpat dobrou náladu. Těšit se můžete 
na zdobení stromečku vlastnoručně vyrobe‑
nými ozdobami s andělem, spoustu legrace 
si užijete při pekelném reji malých i velkých 
čertíků a po celý měsíc si můžete na našem 
adventním trhu nakoupit nespočet různých 
výrobků, jež nám darovaly samotné mamin‑
ky.  Za část peněz z  prodaných výrobků na‑
koupíme nové hračky do centra a polovina 
poputuje na dobré účely.

Jaký vliv má zacházení s  technologiemi 
na zdravý vývoj dětí? Jsou obrazovky pro 
děti vhodné a od kolika let? O těchto a dal‑
ších otázkách si budeme povídat s lektorem 
Janem Kršňákem na přednášce  Děti a digi-
tální technologie. Cena je 180 Kč/os. a lístky 
jsou již nyní v předprodeji v centru.

Ježíšek nezapomíná ani na rodinná cen‑
tra. Letos jsme mu v  dopise napsali o  je‑
den dárek, který jistě potěší malé i  velké 
návštěvníky centra. A  jelikož u  nás vládne 
přátelská atmosféra, věříme, že k  nám Je‑
žíšek zavítá a opravdu naše přání pro děti 
splní. Přijďte na kávu a cukroví a pomozte 
nám rozbalit dne 21. 12. od 16 hodin dárek, 
se kterým si děti při každé návštěvě centra 
určitě rády pohrají.

Pro bližší informace sledujte naše webo‑
vé a facebookové stránky.

KALENDÁŘ AKCÍ PROSINEC 2018

30. 11.  Andělská návštěva / 16–18 hod 
Tvorba vlastních ozdob a zdobení 
stromečku s andílkem.

3. 12.    Přednáška o míčkování 
v programu Hajánku / od 10 hod 
Povídat si s vámi bude 
fyzioterapeutka Markéta Kubátová 
Cena 50,– + běžné vstupné

6. 12.     Tvoření – ZÁPICH DO KVĚTINÁČE 
/ od 10 hod – čert, anděl a Mikuláš 
na špejli.

7. 12.    Hýbánky pro malé čertíky  
/ od 10 hod

10. 12. Hajánek – volná diskuze

12. 12.  Pekelný rej / 16–18 hod 
Děti v maskách, pohybové hrátky, 
tvorba čerta z papíru, úkoly, hry.

13. 12.  Tvoření – JEDLÝ SVÍCEN /  
od 10 hod – voňavý vánoční svícínek 
z jablka a dalších dobrot.

13. 12.  Děti a digitální technologie / 
16–19 hod. Lektor Jan Kršňák  
Cena přednášky 180 Kč/os.

17. 12.  České Vánoce v programu 
Hajánku / od 10 hod 
Povídat si s vámi bude Eva Hrušková 
běžné vstupné

20. 12.  Tvoření - DÁREČEK ZE SRDCE  
/ od 10 hod – zasněžený zimní 
svícen jako dárek pro nejbližší.

21. 12.  Vánoční posezení v Kopretině / 
od 16 hod

Krásné vánoční svátky vám  
přeje celý tým Kopretiny



Vánoční jarmark a křest CD Krkonošské koledy
Přijďte nasát vánoční atmosféru, uplést si vánočku, 
vyrobit adventní věnec a nakoupit vánoční dárky 
a dekorace. Součástí jarmarku bude křest CD 
Krkonošské koledy.
KCEV Krtek, 9:00–18:00

Rozsvícení vánočního stromu
Těšit se můžete na středověkou hudbu  
Bohemia Bards, pohádku Bramborové království  
+ bramborovo‑loutkovou dílnu, ohňový tanec,  
dětský sbor Liščata a vytrubování trubačů Správy 
KRNAP. Nezapomeňte na zvonečky!
Náměstí TGM, 15:00–17:30

Vánoční třídní besídka žáků  
V. Brádlerové
ZUŠ Karla Halíře, 18:00

Adventní trhy v Kopretině
3. – 21. 12. 
RC Kopretina, 9:00

Rozsvícení vánočního stromu  
v hale zámku s koncertem
Zámek Vrchlabí, 17:00
Pořádá ZUŠ Vrchlabí

SEVERSKÝ FILMOVÝ PODZIM II. ČÁST
Vzpoura v Kautokeinu
V roce 1852 se v Severonorské farnosti  
Kautokeino vzbouřilo přes 50 Sámů proti  
místní norské správě.  
NOR | historické drama | 96 min | CZ titulky.
KD Střelnice – velký sál, 10:00
Vstupné: 60 Kč

Nesmrtelní
Smích, sex, zmatek a dobrodružství.  
Isak a Em se potkají jedné noci ve Stockholmu  
a během vteřiny se všechno změní. 
ŠVÉDSKO | drama | 107 min | CZ titulky.
KD Střelnice – velký sál, 17:00
Vstupné: 80 Kč

Staying alive
Marianne zjistí, že ji její přítel Håkon podvádí 
s kolegyní Fridou. A tak nastává čas na pomstu!  
NOR | komedie | 83 min | CZ titulky.
KD Střelnice – velký sál, 19:00
Vstupné: 90 Kč

Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Mikulášská nadílka
Tradiční setkání dětí na Mikulášské téma.  
Pořádá DDM Pelíšek.
KD Střelnice – velký sál, 16:00
Vstupné: 40 Kč

Jak se daří uprchlíkům u nás
Povídání Pavly Podhajské o tom, jak se daří  
cizincům v Čechách, zda jim chutná svíčková 

a jak jim jde čeština. Možná nepřijede sama  
a možná ani s prázdnou ne. Dobroty ze Sýrie  
chce totiž ochutnat každý.
KCEV Krtek, 18:00

Zavřete oči, swing přichází
/Divadlo v Řeznické, Praha/ 
Je láska jen fata morgána? Sex, drogy a swing.  
Módní salon Rosenbaum a lesk a bída filmových 
legend a hvězd Barrandova. Adina Mandlová /  
Lída Baarová / Miloš Havel / R. A. Dvorský... 
KD Střelnice, 19:00, sk. DK
Vstupné: 250–320 Kč, předplatitelé DK vstup zdarma.
Partner promítání na Střelnici: Kavárna 7 štítů 

Mějme dárky od Bosorky
Tradiční předvánoční výtvarná dílna pro dospělé 
a děti zaměřená na výrobu šperků, triček, malování 
hrnečků, výrobu svíček a jiné. Nebojte se, že to 
nezvládnete, Bosorka vám pomůže a vše vysvětlí. 
Co vyrobíte, to zaplatíte.
KCEV Krtek, 14:00–18:00

Lyžecké závody postaru
Sraz a prezentace závodníků od 9:00 do 9:30  
v DDM Pelíšek. Odtud vychází průvod v dobových 
krojích na náměstí TGM, kde budou jednotlivá  
družstva za velkého zájmu představena široké  
veřejnosti. Následuje přesun do areálu zámeckého 
parku ke startu závodu.  
DDM Pelíšek, 9:00
Přihlaste se předem do 5. prosince 2018 na adresu: 
info@ddmvrchlabi.cz  

Radujme se, veselme se 
/Divadlo u Staré herečky, Praha/
Vánoční příběh s koledami o pouti Marie a Josefa 
a o narození Ježíška. 
KD Střelnice – velký sál, 15:30
Vstupné: 60 Kč, předplatitelé PP vstup zdarma. 

SEVERSKÝ FILMOVÝ PODZIM III. ČÁST
Big Time
Dokumentární snímek režiséra Kaspara Astrupa 
o Bjarke Ingelsovi, dánském architektovi,  
kterého časopis Time v loňském roce zařadil  
mezi 100 nejvlivnějších lidí planety. 
DÁNSKO | dok | 93 min | CZ titulky. 
KD Střelnice – velký sál, 19:00
Vstupné: 90 Kč
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Splašené nůžky
/Divadlo Kalich, Praha/
Tak trochu detektivní komedie o jednom  
neobvyklém kadeřnickém salonu, ve kterém  
se motá nějak příliš mnoho mužů!                      
KD Střelnice – velký sál, 18:00
Volné vstupenky v předprodeji!
Partnerem večera je Škoda Auto a.s. 
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Virtuální univerzita třetího věku / VU3V
Téma: České dějiny a jejich souvislosti II.   
Pouze pro registrované studenty.
KD Střelnice – malý sál

Mimi & Líza: Záhada vánočního světla 
Animovaný vánoční příběh o Mimi a Líze, které jsou 
nevšední kamarádky. Jedna má oči stále zavřené 
a druhá je má otevřené dokořán...  
ČESKO‑SLOVENSKO | pohádka 4+ | 65 min |
KD Střelnice – velký sál, 17:00
Vstupné: 50 Kč
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Virtuální univerzita třetího věku / VU3V
Téma: České dějiny a jejich souvislosti II.   
Pouze pro registrované studenty.
KD Střelnice – malý sál

Pekelný rej
Děti nejen v maskách se mohou těšit na pohybové 
hrátky, tvorbu čerta z papíru, úkoly a hry.
RC Kopretina, 16:00–18:00

Děti a digitální technologie
Lektor Jan Kršňák. Cena přednášky 180 Kč/os. 
RC Kopretina, 16:00–19:00

Gabon – nejčernější Afrika
Povídání Michala Skalky o cestě do pralesa za gorilami, 
pralesními slony na dvě délky (krátkého) chobotu, 
velrybami velkými jako náklaďák a ceremoniálu bwiti, 
při kterém jde o život. Bude to sladké a pikantní.
KCEV Krtek, 18:00

Vánoční koncert kytar A. Vejnara a bicích  
V. Buchara
ZUŠ Karla Halíře, 18:00

Boni Pueri
Vánoční koncert vrcholného českého  
chlapeckého sboru.
Klášterní kostel sv. Augustina, 19:00. Vyprodáno.
Partnerem večera je Restaurant Kozí plácek. 

Swingové Vánoce  
s Junior a Big Bandem 
Divadelní klub, 17:00

Vánoční třídní besídka klavíristů  
Š. Hrubecké
ZUŠ Karla Halíře, 18:00

Co takhle ke zpovědi
Sídlo premiéra zasáhne rodinná bomba.  
Petr Nárožný v hlavní roli anglické komedie.
Divadelní klub, 19:00

Vánoční večírek VU3V  
Podvečerní posezení studentů virtuální  
univerzity Vrchlabí
KD Střelnice – velký sál , 17:00
POUZE PRO REGISTROVANÉ STUDENTY.

Prodej vánočních stromků s certifikátem FSC
Nabízíme vánoční stromky z krkonošských lesů,  
které jsou obhospodařovány podle standardů FSC,  
to znamená ekologicky šetrným způsobem.  
Stromky byly vyřezány v rámci výchovných zásahů, 
které přispívají ke stabilitě lesa.
KCEV Krtek, 9:00

Vánoční třídní besídka klavíristů J. Šarouna
ZUŠ Karla Halíře, 18:00

Harrach – ze života Českého kavalíra
Osobnost Jana Nepomuka hraběte Harracha 
zanechala nesmazatelnou stopu v českých dějinách 
a v našem kraji obzvláště. Přednáška Jana Luštince 
o tomto mimořádném šlechtici bude spojena  
se křtem nové knihy mapující jeho životní pouť.
KCEV Krtek, 18:00

Černý Petr – Miloš Forman na Střelnici  
/ Již 51 let!
Tentokrát se vydáme na počátky Formanovy tvorby, 
za mladíkem, který nesměle vstupuje do dospělosti, 
hlídá v obchodě, aby se nekradlo a žije jako všichni 
ostatní... Nově digitalizovaný film přináší nejvěrnější 
stav, v jakém film mohli diváci sledovat v roce 1964. 
ČESKO | komedie | 86 min. 
KD Střelnice – velký sál, 19:00
Vstupné: 70 Kč
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Vánoční posezení v Kopretině
RC Kopretina, 16:00

Vrchlabský vánoční FLERJARMARK
První vánoční FLERJARMARK proběhne na nově 
zrekonstruovaném náměstí ve Vrchlabí. Těsně před 
Vánoci se zaplní pestrobarevnými stánky. Skoro 
třicítka tvůrců nabídne svoje krásné výrobky naživo. 
Najdete zde plno tipů na vánoční dárky. Zdravé 
občerstvení zajistí Zelená zahrada a abyste  
u nákupů tolik nemrzli, bude k zahřátí svařáček.
Náměstí Míru, 10:00–16:00

Vánoční koncert Vrchlabského chrámového sboru
Klášterní kostel sv. Augustina, 19:00

Zvířátkové Vánoce
Při prohlídce stanice se seznámíte s našimi  
zvířecími pacienty, můžete jim zde předat dobroty 
(suchý chleba a pečivo, ovoce, ořechy, sušené ovoce) 
a následovat bude vánoční program, kde nebude 
chybět zdobení perníčků. 
Záchranná stanice ve Vrchlabí,  
od 13:30, 14:30 a 15:00 hod. 
Bližší informace: Kamila Nývltová,  
knyvltova@krnap.cz, 603 912 529

Štěpánský koncert
Přijměte pozvání Správy KRNAP na tradiční Štěpánský 
koncert. Zazní tradiční pastorely a česká vánoční 
hudba v podání ředitele ZUŠ K. Halíře ve Vrchlabí 
Radka Hanuše a jeho přátel. 
Kostel sv. Vavřince, 16:00
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MAMMA MIA! Here We Go Again
Pokračování filmového zpracování původně 
divadelního muzikálu. Hudba: ABBA. Hrají, tančí 
a zpívají: Amanda Seyfried, Lily James, Meryl Streep, 
Cher, Colin Firth, Pierce Brosnan, Stellan Skarsgård, 
Dominic Cooper a další.  
USA | muzikálová komedie | 114 min. Vstupné: 80 Kč
KD Střelnice – velký sál, 19:00  
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

ÚŽASŃÁKOVI 2
Když se objeví nový padouch, musí se celá  
rodina superhrdinů spojit. 
USA | akční animovaný | 118 min | české znění. 
KD Střelnice – velký sál, 17:00
Vstupné: 70 Kč  
Partner promítání na Střelnici: ACR DESIGN

Vánoční koncert Vrchlabského  
chrámového sboru
Klášterní kostel sv. Augustina, 19:00

18. Ples nosorožců, studentů i lidí
KD Střelnice  

– velký sál, 19:30

Vánoční koncert Slávka Klecandra
Sólové vánoční vystoupení známého hudebníka 
a kapelníka skupiny Oboroh.
Farní modlitebna na faře Církve čs. husitské, 17:00

Církevní akce: 
CÍRKEV ČESKOSLOVENSKÁ HUSITSKÁ 
VE VRCHLABÍ – VÁNOCE 
Adventní bohoslužby: 
se konají každou adventní neděli ve farní modlitebně na faře, 
Krkonošská 21, 1. patro od 9 hodin.

Vánoční bohoslužby: 
24. prosince –  Štědrý den, Půlnoční bohoslužba se zpěvy  

a vstupy hudebníků / kaple Černínů‑Morzinů,  
/ 23.30 hodin

25. prosince – Hod Boží vánoční / farní modlitebna / 9 hodin 
26. prosince –  prvomučedníka štěpána / farní modlitebna  

/ 9 hodin
30. prosince – Svátek sv. rodiny / farní modlitebna / 9 hodin 
31. prosince –  Bohoslužba slova s losováním biblických hesel 

na rok 2019 / farní modlitebna /16 hodin 
        1. ledna –  Nový rok, Svátek jména Ježíš / farní modlitebna 

/ 9 hodin 

VÁNOČNÍ KONCERT SLÁVKA KLECANDRA 
Sólové vánoční vystoupení známého hudebníka  
a kapelníka skupiny Oboroh.   
V neděli 30. prosince v 17 hodin ve farní modlitebně  
na faře Církve čs. husitské (Krkonošská 21, 1. patro),  
vstupné dobrovolné.
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Dále probíhají výstavy:
do 9. 12. 2018
Jakub Švéda – obrazy, kresby, objekty
Absolvent zahraničních stáží v Miláně a San Francisku 
a ateliérů Jiřího Sopka a Jiřího Davida na pražské AVU se ve 
svých dílech věnuje projevům vizuální kultury v současné 
společnosti. Pracuje přitom s různými jejími formami 
od lékařského zobrazení struktur v těle přes loga a symboly 
současného designu. Tvorba Jakuba Švédy přitom zahrnuje 
určitou skepsi vůči vývoji současné společnosti, která 
je obsažena nejen ve vizuální stránce jeho maleb, ale 
i v některých názvech děl. Kromě malby se Jakub Švéda zabývá 
také světelnými objekty, skleněnou plastikou, realizacemi 
v designu, architektuře a veřejném prostoru. Účastnil se řady 
generačních přehlídek současného umění u nás i v zahraničí. 
Je autorem sochy prestižní filmové ceny Český lev.
Galerie Morzin

do 4. 11. 2018
Třicetiletá válka a Krkonoše 
400 let uplynulo od vypuknutí války, která zásadním 
způsobem poznamenala naši zemi i Krkonoše. Ačkoli se 
zde neodehrály velké bojové akce, válka se dotkla každého 
člověka – vynucenou změnou náboženství, rekvizicí a plenění 
vojskem, vyvlastňováním nebo emigrací. Třicetiletá válka 
patří ke klíčovým přelomovým obdobím v minulosti Krkonoš.
Historický domek č. p. 222 na nám. Míru

do 31. 12. 2018
Czech Nature Photo 
Výstava nejlepších fotek z prestižní soutěže  
Czech Nature Photo. KCEV Krtek

do 6. 1. 2019
Krása perníku
Výstava perníků Dr. Dany Holmanové, nositelky tradic.
Historický domek č. p. 224 na nám. Míru

http://www.muvrchlabi.cz/puls
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Sraz a  prezentace závodníkův od 9.00 do 
9.30 v  Domě dětí a  mládeže „Pelíšek“ ve 
Vrchlabí, Husova ul. 212. Odtud vychází prů‑
vod v dobových krojích na náměstí TGM, kde 
budou jednotlivá družstva za velkého zájmu 
představena široké veřejnosti. Následuje 
přesun do areálu zámeckého parku ke star-
tu závodu.

Titul z r. 2017 obhajují absolutní vítězové: 
SPRINT – Jiří Fajstaver, ŠTAFETY – Horský 
tkalci z Víchové: Petr Nesvadba – Jiří Fajsta-
ver – Josef Vejnar.

Závod se koná za každého počasí. Závod 
ve sprintu uspořádáme i na trávě! U štafet 
v  případě, že nebude sníh, lyžci na lyžích 
symbolicky vystartují a poběží trať s plnou 

výzbrojí po svých. Závodníci i diváci buďtež 
pokud možno výzbrojí a  výstroji z  předvá‑
lečných let opatřeni. Na férovost závodů od‑
borná jury ze stran pořadatelů bdí a pokynů 
před startem jakož i během lítých běžeckých 
bojů podává. Lyžci ctí zásady boje čestné‑
ho a ve všech směrech vůči rekům ostatním 
rytířského.

11.00 START ZÁVODU ve SPRINTU na 100 m
11.30  START ZÁVODU v běhu rozestavném 

telemarským krokem
12.35 vyhlášení výsledků
Vklad za každého lyžníka: 100 Kč

*  Každý dotaz stran závodů samých zodpoví 
J. Vejnar, třeba však v tomto ohledu určité 

přání včas vysloviti a na tel. číslo 737 840 857 
zavolati – ubytování zajistíme á 170 Kč.

ZÁVODNÍ KOMITÉT ŽÁDÁ:
*  Přihlaste se předem do 5. 12. 2018 na ad-

resu: info@ddmvrchlabi.cz, děkujeme za 
dochvilnost.

*  závodníci buďtež výzbrojí a výstrojí z před‑
válečných let opatřeni

*  na závod v běhu dřevenné lyže a dobová 
obuv i ústroj podmínkou.

*  v závodě dam nutno dlouhých sukní použíti.
*  při běhu používej pouze klasický krok te‑

lemarský
Závodní komitét závodu  

“PO STARU“ Kopretiny

Dovolujeme si Vás pozvat na

Lyžecké závody postaru 
ve sprintu na 100 m  
a štafetovém běhu  

rozestavném
s přehlídkou dobových kostýmů dětí 

i dospělých pod ochrannou rukou pánů 
starostů z Vrchlabí a z Víchové n/J.,  

na den 8. prosince LP 2018
Součástí akce pro děti bude hledání 

pokladů před zámkem

ADVENT  
A VÁNOCE 

2018

Neděle 2. prosince, 9:00  
– 1. neděle adventní

Sbor ČCE Vrchlabí (zde)
Nedělní bohoslužby s Večeří Páně 
káže ses. Daniela Brodská

Neděle 2. prosince, 11:00  
– 1. neděle adventní

Evangelický kostel ve Strážném 
– Hořejších Herlíkovicích

Nedělní bohoslužby s Večeří Páně 
káže ses. Daniela Brodská

Neděle 9. prosince, 9:00  
– 2. neděle adventní

Sbor ČCE Vrchlabí (zde)
Nedělní bohoslužby 
káže ses. Jiřina Škodová

Neděle 9. prosince, 16:00
Sbor ČCE Vrchlabí (zde)

Adventní koncert souboru  
Collegium Camerale z Trutnova

Neděle 16. prosince, 9:00  
– 3. neděle adventní

Sbor ČCE Vrchlabí (zde)
Nedělní bohoslužby 
káže br. Jakub Kašpar

Neděle 16. prosince, 15:00
Sbor ČCE Vrchlabí (zde)

Adventní vystoupení žáků ZŠ speciální 
Diakonie ČCE ve Vrchlabí

Neděle 23. prosince, 9:00  
– 4. neděle adventní

Sbor ČCE Vrchlabí (zde)
Nedělní bohoslužby s vánoční hrou dětí 
káže ses. Daniela Brodská

Úterý 25. prosince, 9:00  
– Boží hod vánoční

Sbor ČCE Vrchlabí (zde)
Bohoslužby Božího hodu vánočního 
káže ses. Daniela Brodská

Neděle 30. prosince, 9:00
Sbor ČCE Vrchlabí (zde)

Nedělní bohoslužby 
káže ses. Daniela Brodská

mailto:info@ddmvrchlabi.cz
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OHLASY
Vážený pane Farský,

Poměrně pečlivě jsem sledovala Vaši 
kampaň proti náměstí, která z  mého sou‑
du obsahovala poměrně dost zavádějících 
informací plynoucích z Vaší neznalosti věci 
a  architektury všeobecně. Udivuje mne ov‑
šem, že ve svém úsilí nepolevujete a možná 
díky tomu přehlížíte větší problémy, které se 
v městě dějí.

Zcela bez Vašeho zájmu a kritiky zůstává 
„výstavba kulturního trianglu.“ Jako expert 
na urbanismus a architekturu byste měl vi‑
dět, že řešení, které je potichu nabízeno, je 
nekoncepční, bez nápadu a dělá na lukrativ‑
ních pozemcích větší paseku než kus tráv‑
níku na náměstí Míru. Jenom tak namátkou. 
Máte pocit, že město velikosti Vrchlabí po‑
třebuje parkovací dům? A ten dům má stát 
přímo naproti kulturní památce. Uvědomují 
si navrhovatelé, že užitnost tohoto domu je 
zhruba 2/3 prostoru, protože spoustu místa 
v  budově seberou vertikální komunikace? 
Je opravdu šťastným řešením, aby ve měs‑
tě, které si zakládá na rozvoji sportu, vznikla 
parkovací bouda? Komu má sloužit? Není 
jiné řešení?

A  co budoucí případná bytová výstavba, 
vždyť je to opět jenom sázení domů bez vět‑
ší snahy o to, aby se ve městě snížil počet 
aut. Chybí mi tam chodníky oddělené od sil‑
nice, ale hlavně, že je tam parčík. Ten bude 
sloužit komu? Nebylo by lepší parčík trochu 
zmenšit a upřednostnit bezpečnější pohyb 
chodců a cyklistů?

A  budova Základní umělecké školy. 
Opravdu musí jít o  architekturu, která „vy‑
chází z  místní“ tradice, co ta mansardová 
střecha? To si město nemůže dovolit v tom‑
to místě, které sice je v  památkové zóně, 

moderní architekturu, která by byla chlou‑
bou města a  lákala by případné návštěvní‑
ky? To se musí stavět v historizujícím slohu, 
aby se „obyvatelstvo nenaštvalo?“

A neměla by třeba na tento prostor být 
vypsána architektonická soutěž, ve které 
by město pouze specifikovalo funkční po‑
žadavky, tj. ZUŠ, potřeba parkování, případ‑
né bydlení a  zbytek nechala na nápadech 
jiných architektů? Třeba by se zúčastnili 
i místní architekti. V Lázních Bělohrad taky 
zvládli udělat soutěž na novou radnici.

Další věc, která Vám uniká, je studie pro‑
storu u  hřbitova. Víte o  ní? Co děláte pro‑
to, aby tento prostor měl smysl, dimenzi 
a sloužil občanům?

A o tom, že by se měla udělat z náměstí 
T.G.M. pěší zóna, co na to říkáte? Vám nevadí, 
že ulice Svatopluka Čecha nemá absolutně 
kapacitu na to, aby zvládala obousměrný 
denní provoz? Nebylo by třeba lepší udě‑
lat Krkonošskou jednosměrnou s  tím, že 
od Špindlerova Mlýna by se jezdilo kolem 
hřbitova opět jednosměrnou s tím, že by po 
okrajích obou silnic byly pruhy pro cyklisty? 
Nebo jiné řešení i v návaznosti na budoucí 
zástavbu „Trianglu“?

Možná by nebylo od věci oprostit se po 
roce od náměstí Míru, jehož kvality se proje‑
ví časem, a úsilí směřovat spíše k tomu, aby 
město přestalo s výstavbou a opravami bez 
širšího urbanistického kontextu. Aby se sta‑
novily celkové problémy města a  až na je‑
jich základě se stanovovala dílčí řešení. Aby 
město mělo představu a  přehled o  svém 
rozvoji na třicet let dopředu, nikoliv na dél‑
ku funkčního období.

Přeji Vám i městu, aby se rozvíjelo správným 
směrem.

Ing. Bc. Gabriela Wohanková

KOUPÍM 
BETLÉM

starý, vyřezávaný 
i poškozený, části či 
samostatné figurky.
Do sbírky, platba ihned!

Tel.: 603 209 812 p. Dvořák

Prodejna keramiky 
Hliněný džbánek 

Krkonošská 6, Vrchlabí 
(naproti restauraci  

Sklípek)

POZVÁNKA
Dne 18.  prosince si připomeneme sed‑
mé výročí od úmrtí mimořádného člověka, 
dramatika, spisovatele, prvního „polisto‑
padového“ prezidenta a  prezidenta České 
republiky v  letech 1993–2003, Václava 
Havla. Tichou vzpomínku můžete dopl‑
nit o  zapálení svíčky u  fotografie Vác‑
lava Havla na náměstí TGM ve Vrchlabí. 

„Svoboda může přežít pouze tehdy, je‑li 
bráněna každodenním úsilím konkrétních 
lidí a  institucí. Náš osud závisí jen na nás 
samotných, na tom, nakolik jsme schopni 
si určité věci navzájem lidsky garantovat, 
nakolik jsme odhodláni prověřit svůj po‑
stoj konkrétní, třeba i  nebezpečnou akcí.“  
Václav Havel

I. Farský

Čtyři tipy na nádherné 
dětské knížky o českých 
Vánocích 
Když jsem před několika lety sháněla pro 
svého prvorozeného syna knížky o českých 
Vánocích, o jejich příběhu, tradicích, zvy‑
cích, mohla jsem si v podstatě vybrat buď 

„Ladu“, nebo nějakou podivuhodnou směs 
mezinárodních tradic se Santou a jeho 
soby. Samozřejmě nic proti Ladovi. A vlast‑
ně ani nic proti Santa Clausovi. Nebylo to 
ale prostě pořád jaksi ono. 

Uplynulo pár let a já se nestačím di‑
vit. Přijdu do vrchlabského knihkupectví 
v domě Kryštofa z Gendorfu a jsem doslova 
zavalena nabídkou nádherných, a světe div 
se, i vcelku vkusných knih s vánoční tema‑
tikou, příběhem Ježíška, přehledem zvyků, 
tradic, příběhů, pohádek a všech možných 
i těžko uvěřitelných  vánočních informací. 
Stačí jen převázat červenou stuhou, za ni 
zastrčit větvičku jehličí a je to. 

Takže pokud někdy, tak jako já, trochu 
tápete ve všech těch vánočních obyčejích 
a chtěli byste se s dětmi letos skutečně po‑
těšit, vybrala jsem následující letošní no‑
vinky a knižní skvosty vyprávějící o českých 
Vánocích. 

JEŽÍŠEK (Hana Skálová) –  novinka o vá‑
nočních zvycích a málo známých zajímavos‑
tech. V  půvabné knížce najdete i povídky 
renomovaných českých autorů a „Galerii 
Ježíšků“, což jsou obrázky známých i nezná‑
mých ilustrátorů představující Ježíška při 
nadělování dárků.

O JEŽÍŠKOVI (David Laňka) – příběh os‑
miletého Ježíška, který musel se svými ro‑
diči odejít z Jeruzaléma a našel svůj nový 
domov v české zemi. Ano, čtete správně. Je 
to vtipné, je to napínavé, někdy až detek‑
tivní, je to plné lásky a víry v dobro. Čili pro 
vánoční podvečery jako stvořené. 

VÁNOCE PRO KOČKU (Terezie Radoměř
ská) – letos opět vychází, tak to nepropá‑
sněte. Velmi úspěšné vyprávění o jednot‑
livých postavičkách z  Betléma. Působivé, 
dojemné, milé. Každý večer se budete těšit 
na další pohádku. 

VÁNOCE – HISTORIE, ZVYKY A TRADICE 
(Jitka Pastýříková) – tak tady to máte všech‑
no pěkně pohromadě. Přehledně, vkusně, 
tradičně.  

Veronika Teplá (autorka už několik let 
píše blog „Cesta z (hlavního) města“, který 

byl nominován na blog roku 2016.  
Píše na něm o svém přestěhování s rodinou 

do Vrchlabí, o knížkách a každodenním 
životě se třemi dětmi).   

http://www.muvrchlabi.cz/puls
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Jak se ve Vrchlabí 
slavilo i neslavilo
Podzimní dny a týdny jsou bohaté na státní 
svátky a výročí, ale chce se mi dodat „jak pro 
koho“. Zvlášť když mají tu smůlu, že padnou 
na víkendové dny a nepřinesou žádné volno 
navíc, to si jich pak opravdu málokdo všim‑
ne. Stoleté jubileum naší republiky mělo 
ještě o smůlu víc – nejenže vyšlo na neděli, 
ale byla to jedna z mála deštivých nedělí za 
poslední měsíce.

Proto mne docela mile překvapila účast 
asi šedesátky spoluobčanů, kteří se sešli na 
Kozím plácku v  imaginární Krkonošské ka‑
várně – tedy pod deštivým nebem a svými 
deštníky. Pozvali nás sem pan kavárník Ivo 
Farský a vrchní číšník Pavel Žalský, abychom 
naší stoleté oslavenkyni věnovali chvilku 
svého nedělního času  a  trochu pozornos‑
ti a vzpomínek. V žádném případě to nebyl 
čas ztracený a  promarněný. Nejdřív jsme 
se zamysleli nad důležitými hodnotami 
demokratické společnosti, tak jak je před‑
stavil pan Žalský za spolek „Milion chvilek 
pro demokracii“: laskavost, kritické myšlení 
a  osobní odvaha. Ani jedna tato hodnota 
sama o sobě nestačí, ale když je dokážeme 
uplatnit všechny tři, vytvoříme tím obrannou 
zeď proti všemu, co demokracii ohrožuje.

Potom jsme společně prolétli  těmi sto 
roky vzestupů a  pádů naší republiky,  pro‑
vázeni plynulým sledem autentických zvu‑
kových záznamů. Prvním projevem TGM 
počínaje, přes hrůzy 2. světové, husí kůži na‑
hánějící „Právě se vracím z Hradu“ a úryvky 
z procesů padesátých let, optimističtější léta 
šedesátá, následný pád do hlubin beznaděje 
v  srpnu 1968, normalizační pesimismus se‑
dmdesátých a počátku osmdesátých let, na‑
dějně se zvedající křivku našich dějin k listo‑
padu 1989 až po „Naše republika nevzkvétá“ 
pana presidenta Havla. Nahrávka vrcholila 
novoročním přáním Václava Havla naší re‑
publice a nám všem a  jako reakci na tento 

závěr nás páni kavárníci vyzvali, abychom se 
každý sám za sebe na 2–3 minutky zamysleli 
nad tím, co bychom České republice i sami 
sobě přáli dnes. Ticho nastalo skoro hro‑
bové, pod vlivem bezprostředního zážitku 
z  dramatického zvukového životopisu jsme 
všichni měli o čem přemýšlet a nebylo nut‑
né nic vyslovovat nahlas.  Následoval tichý 
společný zpěv naší hymny, obou jejích částí.

A když narozeniny, tak dort a když 100 let, 
tak 100 svíček! Navzdory dešti kdesi za na‑
šimi zády dort vyčarovali a  svíčky zapálili 
Pavel Žalský s  manželkou a  opatrně pod 
deštníkem přinesli na hlavní kavárenské 
stanoviště pod velký slunečník k  plotu bý‑
valé Milety. Všichni společně jsme těch 100 
světélek sfoukli a  po jejich odstranění se 
objevila na povrchu obrovského obdélníko‑
vého dortu československá vlajka z mandlo‑
vého těsta. Myslím, že když začalo porcování 
a rozdávání dortu, byl každý z nás tajně rád, 
že vy ostatní, co jste tam nebyli, jste tam ne‑
byli a tak díky vám každý z nás, co jsme tam 
byli, dostal docela slušný kousek té kaváren‑
ské dobroty. Prozradím i  to, že dort upekla 
skautka Stázka Erlebachová.

A  poučení na závěr? Milí spoluobčané, 
rozhlédněte se trochu po dění v našem měs‑
tě a hlídejte si akce Krkonošské kavárny, sto‑
jí docela za vaši pozornost.

Marta Hrušková
 

P. S. 1 Než jsem odeslala tento článek, nade
šel další státní svátek, 17.  listopad – Den 
boje za svobodu a demokracii. Krkonošská 
kavárna ve spolupráci se 3.  skautským od
dílem Sv. Vavřince a spolkem Milion chvilek 
za demokracii ho opět velmi kultivovaně 
připomněla, tentokrát na náměstí TGM. Po
stavili jsme pod jejím vedením z krabic zeď 
na obranu svobody a demokracie, kdo chtěl, 
podepsal petici za odvolání Andreje Babiše 
z  funkce premiéra, vyslechli jsme si slova 
několika význačných vrchlabských osobnos
tí, poslechli a zazpívali jsme si písně s tímto 
svátkem přímo spojené, zamysleli jsme se 
nad úryvkem z  knihy Ferdinanda Peroutky 

a  nakonec jsme ze zapálených svíček na 
dlažbě náměstí vytvořili velké hořící srdce, 
symbol pana presidenta Václava Havla. Dort 
tentokrát nebyl, kulaté narozeniny bude mít 
tenhle státní svátek až za rok, ale kdyby byl, 
dostal by se na nás stejný, možná dokonce 
větší dílek než minule. Možná byl ten dojem 
způsobený rozdílem ve velikosti náměstí 
TGM a Kozího plácku, ale přesto je mi smut
no z nezájmu spoluobčanů o současné dění. 
Když si vzpomenu, jak jsme listopad  1989 
prožívali, mráz nám nevadil, předvánoční 
přípravy šly stranou, na náměstí se scházel 
dav sálající bojovným nadšením a odvahou 
přispět ke změně a  chutí nějak se podílet… 
Já vím, že většina z nás prožívá právě v této 
době hluboké zklamání z  rozdílu mezi na
šimi představami a současným stavem věcí 
v naší zemi, ale tím, že se raději nebudeme 
o  nic zajímat a  stáhneme se zase tiše do 
svých domovů, ničemu nepomůžeme. Krko
nošská kavárna nás do ničeho nenutí, ale 
nabízí nám  možnost dozvědět se, pochopit, 
zúčastnit se, obhájit vlastní nebo naopak 
přijmout i jiný názor.

 
P. S. 2 Malý slovníček pojmů:

 KAVÁRNA  – kultivovaný a  bezpečný pro
stor pro výměnu názorů a hledání hodnot 
a východisek
 PRAŽSKÁ KAVÁRNA – pojem vytvořený Mi
lošem Zemanem po jeho opětovném zvo
lení v lednu 2018, označení pro Zemanovy 
nevoliče, kterým pan prezident vzkázal, 
že pokud nebudou chtít fňukat, nezbyde 
jim, než dalších 5 let zavřít ústa
 KRKONOŠSKÁ KAVÁRNA  – založena 
v  březnu 2018 na podporu Pražské ka
várny a demokracie v ČR, platforma pro 
bezpečný a  svobodný dialog rozdělené 
společnosti, pro diskuse s politiky, uměl
ci, odborníky, pro prezentaci postojů ke 
společenským tématům
 MILION CHVILEK ZA DEMOKRACII – spolek 
hledající hodnoty nezbytné pro zachová
ní demokracie a svobody

18. Ples nosorožců, 
studentů i lidí, slaví 
plnoletost
Slavíme plnoletost, přijďte i vy si s námi užít 
mezi svátky a lyžováním v sobotu 29. 12. 2018 
od 19:30 v  KD Střelnice plesovou sezonu 
a  dát se do formy, obveselit a  pobavit. Na‑
víc pouhou svojí účastí podpoříte kulturní 
dění ve Vrchlabí v rámci 3. ročníku dětského 
multižánrového festivalu SůVA & SůVIČKA 
2019. Výtěžek z  akce bude věnován na do‑

provodný program tohoto festivalu, který se 
uskuteční 11. 5. 2019.
Na hlavním sále se rozezní klasické plesové 
i moderní písně v podání kapely „POKROK“, 
v klubu Kotelna se o zábavu postarají vrch‑
labští „FLENDRS“, kteří se stávají nedílnou 
součástí naší akce. Roli osvědčené moderá‑
torky zaujme známá režisérka a  dramatur‑
gyně Zuzka Cejnarová a o taneční vložku se 
postará „provařená“ nosorožčí baletní sku‑
pina Zygočky. Dále se můžete těšit na „Vrch-
labskou losovačku“, ve které na rozdíl od 
klasické tomboly nejde prohrát a v případě 
trošky štěstí lze vyhrát ceny mnohonásobně 

převyšující částku vloženou…
Vstupné zůstává stejné jako v loňském roce. 
Vzhledem k omezené kapacitě sálu doporu‑
čujeme všem zajistit si lístky v předprodeji 
za zvýhodněnou cenu 150 Kč v Regionálním 
turistickém informačním centru na náměstí 
(180 Kč na místě). Bílí i černí nosorožci mají 
vstup zdarma, ostatní nosorožci mají 50% 
slevu! Aktuální informace o  plesu i  bílých 
nosorožcích získáte na Facebooku  – Ples 
nosorožců, studentů a lidí. Těšíme se na vás, 
přijďte s námi slavit.

za White Rhino Committee 
Petra Hartmanová



Základní škola a mateřská škola Horská, Vrchlabí

pořádá

Ve středu 12. 12. 2018
od 17:00 na školní zahradě
základní školy v Hartě

Srdečně zveme všechny rodiče 
a přátele školy.

S sebou si přineste kahánek 
se svíčkou.

ČERNÝ 
PETR

Filmová vzpomínka na Miloše Formana

    Režie: Miloš Forman  
  Scénář: Jaroslav Papoušek, 
Miloš Forman 
Kamera: Jan Němeček

               Tragikomedií o šestnáctiletém mládenci, 
          který je konfrontovaný s pokrytectvím dos - 
       pělého světa, debutoval v roce 1963 t

Miloš Forman jako 
      tvůrce celovečerních hraných filmů.  Černý 
       Petr je volně plynoucí civilní příběh, který je 
         současně pronikavou sociální studií ve kte - 
            rém poprvé zazářil tehdy jednadvacetiletý 
                Vladimír Pucholt – idol nastupující 
                                        nové vlny.

ehdy 
      jednatřicetiletý režisér 

Hrají: Ladislav Jakim, Pavla Martínková, 

Jan Vostrčil, Vladimír Pucholt, Pavel Sedláček, 

Zdeněk Kulhánek, František Kosina, Josef Koza, 

          Božena Matušková a další.

nově digitalizovaná verze

Cílem digitálního 
restaurování bylo zpřís - 
tupnit film v podobě co nejbližší tomu, jak jej mohli vidět diváci v 
době jeho prvního uvedení v roce 1964. Ve filmu byly proto ponechá - 
ny prvky, které vznikly při natáčení nebo laboratorním zpracování, 
a jsou tedy dokladem dobových technologií a tvůrčích postupů.

20. prosince

        čt | 19.00

Kulturní dům

STŘELNICE
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Vrchlabští motorkáři
Ukončení sezóny
  Letos jako tradičně každou první sobotu 
v  květnu proběhl již patnáctý ročník naše‑
ho motorkářského požehnání. Díky nádher‑
nému počasí, které nám opravdu přálo, se 
sešlo na vrchlabském náměstí velké množ‑
ství  účastníků –  motorkářů, ale i  příznivců 
jedné stopy různého věku.

Každoročně se snažíme tuto akci obohatit 
o  nějaký program a  také letos jsme chtě‑
li upoutat pozornost našich spoluobčanů 
a zároveň i návštěvníků, kteří k nám do na‑
šeho města pravidelně přijíždějí za tímto 
zážitkem.

Každoročně se pro Vás zdarma snažíme 
připravit nejen nezapomenutelný zážitek 
ze zhlédnutí vyšperkovaných silných moto‑
rů a naleštěných chromů, ale i doprovodný 
program s  rockovou kapelou ALIBI ROCK 
provázený moderátorem Petrem Ticháčkem, 
k tomu v letošním roce opakovaně uvedená 
úspěšná show Petra Kuchaře a  jeho týmu, 

a také samozřejmě vyžití pro naše nejmenší 
– dětský park.

Samo motopožehnání se obešlo bez sebe‑
menších problémů i  úrazů, což nás samo‑
zřejmě těší a  zároveň to vypovídá o  solid‑
ním přístupu všech zúčastněných k  této 
vyhlášené akci. Požehnání proběhlo opět 
v kostele Sv. Vavřince, který je hlavní domi‑
nantou našeho města. I přes ztížený přístup 
způsobený rozsáhlou rekonstrukcí náměstí 
Míru se vše zvládlo a kostel se zaplnil do po‑
sledního volného místa.

S ohledem na finanční náročnost této akce 
je rok od roku složitější dostát bezpečnosti, 
kvalitě i  vysoké účasti, jako již zmiňovaný 
ročník.

Spanilá jízda se taktéž díky ochotě a vřelé 
spolupráci s policií ČR, radními a starostou 
Špindlerova Mlýna vydařila a umožnila tak 
velkému počtu účastníků zhlédnout krásu 
našich hor z nejvýše pro motoristy dostup‑
ného místa. Tímto jim všem chceme podě‑
kovat za jejich ochotu, součinnost a povole‑
ní využít místní komunikaci k vyjížďce. Toto 
se však nedá říci o  nám všem tak dobře 

známé neziskové organizaci KRNAP, která 
se nám místo přispění a  pomoci odvděči‑
la dodatečně pokutou. I když vše po celou 
dobu financujeme z  vlastních zdrojů a bez 
nesmyslných dotací, nestyděli se tuto akci 
svým přístupem dehonestovat, i když bene‑
volence z jejich strany byla možná. Vyjížďka, 
která nezanechala na naší krajině sebemen‑
ších škod, byla potrestána.

Toto jen zkráceně pro ujasnění celé situace. 
Zbylé finanční prostředky každoročně vě‑
nujeme na konkrétní prospěšnou věc. Letos 
jsme tuto částku darovali osobě s trvalými 
zdravotními následky po úrazu a  to na po‑
řízení elektrického invalidního vozíku. Ani 
tato skutečnost pokutující organizaci neob‑
měkčila a ta svým přístupem tento finanční 
dar vědomě ponížila. Úsudek o  jejich počí‑
nání tak necháváme na každém z Vás.

Na závěr bychom velmi rádi poděkovali 
všem přispěvatelům a lidem, kteří se s námi 
na přípravách podíleli. Děkujeme!

„Motorkáři srdcem i rozumem“ 
Vrchlabí

http://www.muvrchlabi.cz/puls
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Kulturní dům  
Střelnice,  
Vaše pravidelná 
„dávka kultury“, 
se těší na 2019!
Střelnice má za sebou první polovinu se‑
zony 2018/2019 a už nyní je jasné, že to byl 
půlrok rekordní. Kulturní dům si jako místo 
pro trávení volného času vybralo 9280 lidí 
(září – prosinec). Chtěl bych proto velice 
poděkovat kolegům Martině Houžvičkové, 
Jiřímu Líbalovi, Honzovi Konvalinovi, Janu 
Švimberskému, Ivě Studecké a  Simoně Bo‑
růvkové za větší či menší podíl na tom, že 
Vy máte akce na Střelnici rádi. Čím víc akcí, 
tím víc „vražedných“ přestaveb sálů – ale my 
vydržíme a těšíme se, a pracujeme na tom, 
jak můžeme, na rekonstrukci budovy kina 
(vrchlabské divadlo od roku 1927). Víme, že 
pak naše služby a možnosti posuneme tam, 
kde je možná už nějakou dobu čekáte. Buď‑
te s námi.

Zatím mi dovolte pozvat vás na druhou 
polovinu sezony, ve které si jistě najdete 
i to vaše. Dámy a pánové, mimo řady jiných, 
například…

POUTNÍCI (leden) / SATURNIN Divadla Na 
Jezerce (leden) / BIG BAND oceánského vlka 
Slávka Bendy (leden) / V. HUDEBNÍ PLES 
VRCHLABÍ (únor) / VAGABUNDI PAVEL LIŠKA 
a JAN RÉVAI SHOW (únor) / HALÍŘ TRIO 
(únor) / ONE MAN SHOW ZDEŇKA IZERA 
(březen) / SHYLOCK v hlavní roli s Milanem 

Kňažkem (březen) / Divadlo SKLEP (březen) 
/ ŽALMAN 2019 (duben) / Aleš Háma v ko‑
medii MŮJ NEJLEPŠÍ KAMARÁD (duben) / ta‑
neční performance MISS AMERIKA Miřinky 
Čechové (duben) / VLADIMÍR MIŠÍK & ETC 
(květen)… a další filmy, divadla a koncerty. 
Vše sledujte na www.strelnicevrchlabi.cz.

Za tým Střelnice se na vaši návštěvu těší 
Vladimír Jindra, ředitel.

DEEP RIVER  
SPIRITUÁLY
Pěvkyně Jana Stehr, lomnická rodačka, účin‑
kovala ve Vrchlabí již potřetí. První koncert 
se konal v dubnu 2014 v chrámu sv. Vavřince 
a na programu byla duchovní díla evrop‑
ských skladatelů. Uvedené skladby Jana 

Stehr zvládla s  ušlechtilou emotivní procí‑
těností. Podruhé, ještě v témže roce, zpívala 
na Vrchlabském hudebním létě v klášterním 
kostele sv. Augustina. Publikum bylo opět 
okouzleno jejím zpěvem a opět si potleskem 
vyžádalo přídavky. Její zatím poslední, třetí 
koncert se uskutečnil letos 4. listopadu, ve 
velkém sále KD Střelnice. 
Tématem letošního koncertu byly staré 

černošské spirituály a v  jejich dokonalém 
provedení se Jana Stehr střídala se smíše‑
ným pěveckým sborem Bořivoj. A opět, do‑
třetice, si početní posluchači odnášeli ne‑
všední hudební zážitek. 
Při všech třech koncertech zpěvačku do‑
provázel na klavír pan Radek Hanuš, ředitel 
vrchlabské ZUŠ Karla Halíře.

 Text a foto: Otto Singer

Velká radost pro Divadelní spolek DK Vrchlabí
V sobotu 10.  listopadu jsme si už podruhé 
dojeli pro vítězství na 71. ročník divadelní 
přehlídky Klicperův Chlumec. Samozřejmě 
radost byla veliká a domů jsme přivezli ne‑
jen celkové první místo od diváků, ale také 
ocenění od poroty pro Václava Vondrušku 
za vtipně napsaný scénář a režii našeho 
představení Hoří, má panenko. A také cenu 

za nejlepší herecký výkon pro Jitku Urbano‑
vou a uznání za výkony Ilony Štefanové, Jitky 
Kramplové, Jiřího Vlacha a Petra Bíma. Po‑
těšila nás nejen příjemná a přátelská atmo‑
sféra na přehlídce, ale i srdečné pozvání na 
příští ročník Klicperova Chlumce.

Jitka Kramplová

http://www.strelnicevrchlabi.cz


Koncert 100 let vzniku 
republiky 1918–2018
Kulturní dům Střelnice praskal ve švech. Ře‑
diteli KD se podařilo ke koncertnímu účin‑
kování již podruhé získat skvělé hudební 
těleso – Podkrkonošský symfonický orchestr 
sídlící v Semilech.

PSO vznikl v  roce 2007 a pro letošní stole‑
té výročí naší republiky připravil zajímavý, 
pestrý a  krásný klasický hudební program, 
doplněný rozsáhlým textem v katalogu. Stří‑
daly se v něm skladby známých evropských 
autorů, samozřejmě včetně našich českých:

Wolfgang Amadeus Mozart – předehra 
k opeře Don Giovanni
Johann Strauss starší – Pochod Radeckého

Bedřich Smetana – Fanfáry z opery Libuše
Antonín Dvořák – Slovanský tanec č. 15
Josef Suk – V nový život
Vilém Blodek – Východ měsíce
Bedřich Smetana – Vltava

Dirigentem tohoto početného orchestru je 
už delší dobu pan Graziano Sanito. A během 
celého koncertu bylo zřejmé, že si tento 
živelný Ital s  našimi podkrkonošskými mu‑
zikanty padli vzájemně do noty. Nadšení 
posluchači vyjádřili své nadšení i  dík or‑
chestru i  dirigentovi závěrečným nekoneč‑
ným potleskem. Byli za to dvakrát jedinečně 
odměněni  – dvěma bravurně provedenými 
skladbami Jaroslava Ježka v dokonalém ryt‑
mu swingu. Tenhle orchestr i  jeho dirigent 
prostě umí…

Úvodního slova ke stoletému výročí samo‑
statné republiky se zhostili pánové Vladimír 
Jindra, Jan Sobotka a historik Muzea Podkr‑
konoší v Trutnově pan Ondřej Vašata.

Jak ředitel KD Vladimír Jindra, tak starosta 
Vrchlabí Jan Sobotka se ještě před koncer‑
tem zúčastnili slavnostní vernisáže výsta‑
vy ateliéru Michaely Matoušové v  předsálí 
Střelnice.

Text a foto Otto Singer

Divadelní 
kvásek 2018
Letošní divadelní kvásek, tradiční pře‑
hlídku divadelních ochotnických sou‑
borů, pojali organizátoři VDS Vlastík 
a KD Střelnice netradičně – jako setkání 
všech ve Vrchlabí působících ochotnic‑
kých souborů.

Takže dopoledne jsme ochutnali Políf‑
kovou pohádku od DS Lipany, odpoled‑
ne jsme se učili anglicky (a portugalsky) 
s  panem Kaplanem a domácím Vlas‑
tíkem a prožili patálie s  veřejným zá‑

chodkem v beauloiských Zvonohradech 
od souboru z Divadelního klubu. Večer 
se do finále přehlídky prostříleli Takoví 
normální zabijáci ze souboru Krychličky.

Soudě podle aplausu více než 300 divá‑
ků, kteří se za celý den v hledišti vystří‑
dali, představení se velmi líbila.

Stejně důležité bylo celodenní setká‑
vání vrchlabských ochotníků a přátel‑
ská atmosféra celého festivalu i přes 
pochopitelnou předstartovní nervozitu 
jednotlivých souborů. Večer vyvrcholil 
vystoupením kapely (jak jinak než vrch‑
labské) Grooves pro největší vytrvalce 
z účinkujících i diváků.

Děkujeme všem účinkujícím, vstřícným 
divákům a zvláště řediteli KD Střelnice 

panu Vladimíru Jindrovi za úvodní slovo 
k celému festivalu a poskytnutí všech 

prostor KD k nezbytnému zázemí.

J. Konvalina za VDS Vlastík 
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Chtěl bych poděkovat panu MUDr. J. Záveskému 
z Nemocnice Vrchlabí za péči, pomoc a lidský přístup 
při léčení mé (doufám) zažehnané nemoci.

 Michal Vejslav, Vrchlabí



26. 12. (st) | 19.00 | STŘELNICE

Další pokračování původně divadelního muzikálu Mamma Mia! 
Opět nezapomenutelné písně skupiny ABBA 
a k tomu Meryl Streep, Cher, Pierce Brosnan, 

Amanda Seyfried a další.

USA | muzikálová komedie | české titulky | 114 min  


